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Prietenia sovieto - indiană, 
o importantă contribuție 
la succesul cauzei păcii

întreaga opinia publică mondială a ur
mărit cu un deosebit interes vizita pe care 
primul ministru al Republicii India, Ja
waharlal Nehru, a făcut-o în Uniunea So
vietică. Călătoria premierului indian în 
U.R.S.S. și în spec'ial Declarația comună 
a președintelui Consiliului de Miniștri al 
U.R.S.S., N. A. Bulganin, și a primului 
ministru al Indiei, Jawaharlal Nehru, 
sînt mărturii grăitoare ale dezvoltării și 
întăririi necontenite a relațiilor de prie
tenie, puse în slujba păcii și a progresu- 
lu: comun, ce leagă între ele cele două 
mari țări.

Prietenia sovieto-indiană, prietenie a 
unor popoare de 600 milioane de 
oameni ce trăiesc în state cu orindinri 
politice și sociale deosebite, demonstrează 
în mod strălucit posibilitatea coexistentei 
și Colaborării pașnice între țări cu siste
me social-politice deosebite. Bazîndu-se 
pe temelia trainică și de nădejde a celor 
cinci principii enunțate în Declarația co
mună •— respectarea reciprocă a integri
tății teritoriale și suveranității; neagre
siunea ; neamestec reciproc în treburile 
interne, sub orice motiv, fie de ordin eco
nomic, politic sau ideologic ; egalitate și 
avantaj reciproc; și coexistentă pașnică 
— relațiile sovieto-indiene sint o contri
buție de preț la întărirea păcii, secu
rității și prieteniei între popoare.

Adeste principii ale politicii externe de 
pace au fost puse și la baza relațiilor din
tre R.P, Chineză și India și la ele au a- 
derat ulterior și Birmania și R. P. F. Iu
goslavia. Ele au fost dezvoltate apoi în 
cele zece principii ce și-au găsit întruchi
parea în Declarația aprobată în unanimi
tate de reprezentanții celor 29 de țări din 
Asia și Africa, întruniți în conferința isto
rică de la Bandung. După cum se subli
niază și în Declarația comună a șefilor 
guvernelor U.R.S.S. și India, recunoaște
rea și respectarea acestor principii și de 
către alte state, ar face posibil să dispară 
tearaa și neîncrederea din conștiința po
poarelor, și ar duce la slăbirea încordării 
internaționale. In climatul de pace astfel 
creat va deveni cu putință să se găsească 
o soluție pașnică problemelor internațio
nale, prin metodele tratativelor și conci
lierii.

Declarația comună semnată la Mos
cova de N. A. Bulganin și J. Nehru a 
pus un accent deosebit pe dorința, de alt
fel viu demonstrată, a ambelor țări, de a 
Contribui .la slăbirea încordării internațio
nali, a menținerii și consolidării păcii. In 
ultima vreme guvernul sovietic a între
prins noi și deosebit de importante mă
suri în vederea destinderii încordării in
ternaționale. Intre aceste măsuri se află 
încheierea Tratatului de stat cu Austria, 
propunerile în problemele reducerii arma
mentelor, interzicerii armei atomice și în
lăturării primejdiei unul nou război, nor
malizarea relațiilor dintre U.R.S.S. și Iu
goslavia, propunerea cu privire la stabi
lirea unor relații diplomatice și Comer
ciale între Uniunea Sovietică și Repu
blica Federală Germană, tratativele so- 
vieto-japoneze, precum și viitoarea parti
cipare a Uniunii Sovietice la conferința 
șefilor guvernelor celor patru puteri, ce 
urmează să înceapă ila 18 iulie la Ge
neva.

Eforturile depuse de India în vederea 
atenuării încordării internaționale sint și 
ele remardabile. Aceste eforturi, după 
cum reiese și din Declarația de la Mos
cova, se situează pe linia eforturilor co
mune depuse de ambele țări, în vederea 
consolidării păcii. India a fost nu numai 
una din inițiatoarele conferinței de la 
Bandung, a cărei importantă pentru întă
rirea păcii a fost subliniată și în docu
mentul semnat la Moscova, ci ea a Con
tribuit în largă măsură la succesele 
acestei conferințe, ce constituie un punct 
de cotitură în lupta popoarelor Asiei și 
Africii pentru independentă, pace și secu
ritate. Republica India a avut un rol ac
tiv în acțiunile care au dus la încheierea 
armistițiului din Coreea și la încetarea 
ostilităților din Indochina pe baza acor
durilor de la Geneva. Ca urmare a răs
punderii ce și-au asumat-o Uniunea So
vietică și India în legătură du traducerea 
in viață a acordurilor de la Geneva, șefii 
guvernelor celor două state subliniază în 
Declarația lor comună, importanta excep

țională a aplicării acestor acorduri, și 
cheamă toate guvernele de care depinde 
îndeplinirea prevederilor acestora, să facă 
tot posibilul în vederea înfăptuirii depline 
a acordurilor de la Geneva, rezultat al 
unor tratative pașnice.

Uniunea Sbvietieă și India depun efor
turi multiple pentru repunerea R.P. Chi
neze în drepturile ce i se cuvin în O.N.U. 
și recunosc de asemenea drepturile ei le
gitime asupra Taivanului, Șefii guverne
lor celor două țări și-au exprimat spe
ranța în posibilitatea satisfacerii acestor 
drepturi ale R. P. Chineze în privința 
Taivanului, prin mijloace pașnice. Acor
darea locului ce-i revine de drept R. P. 
Chineze în O.N.U., se arată în Declarație, 
ar întări prestigiul Organizației Națiuni
lor Unite și ar face posibilă rezolvarea 
multor probleme litigioase ce pun în pe
ricol pacea în Extremul Orient și în 
întreaga lume.

Printre eforturile depuse de dele două 
tari în vederea slăbirii încordării interna
ționale și consolidarea păcii, se numără și 
acelea îndreptate spre reducerea arma
mentelor și interzicerii armelor atomice. 
In legătură cu aceasta, în Declarația de 
Ia Moscova se subliniază că ultimele 
propuneri sovietice în problema dezar
mării au fost primite da o contribuție sub
stanțială la cauza păcii. „Sint încredin
țat — a arătat Jawaharlal Nehru in cu- 
vintarea ținută pe stadionul „Dinamo“ 
din Moscova — că recentele propuneri 
ale Uniunii Sovietice cu privire ia dezar
mare vor duce la un progres pe calea re
zolvării acestei probleme complicate. De
zarmarea este necesară dacă există do
rința de a dezrădăcina teama și de a asi
gura paces'1.

Vizita premierului indian Nehru In 
Uniunea Sovietică a arătat, după cum a 
subliniat N. A. Bulganin, că între cele 
două mari țări „există înțelegere reci
procă și unitate de vederi într-o serie în
treagă de probleme de cea mai mare în
semnătate pentru slăbirea îndordării 
existente in relațiile internaționale’'.

Călătoria lui Jawaharlal Nehru prin în
tinsa Țară Sovietică a fost pentru pre
mierul indian un nou prilej de a-și întări 
convingerea că năzuința spre pace a 
Uniunii Sovietice găsește o strălucită m- 
truchlpare în uriașele succese dobinaite 
de poporul sovietic, pe tărîmul construc
ției pașnice. In manifestația largă de 
budurie cu care a fost întîmpinat de cetă
țenii sovietici pretutindeni pe unde a că
lătorit, el a văzut dorința sinceră a po
porului sovietic de a întări prietenia ce 
i-o poartă poporului indian. Aceasta prie
tenie își găsește expresia nu numai în 
eforturile comune depuse de cele dcuă 
țări pentru destinderea încordării interna
ționale, ci și în colaborarea prietenească 
ce s-a stabilit și se lărgește între dele 
două țări, pe tărîmul economic și cu’tu- 
ral. înfloritoarele schimburi culturale ce 
se desfășoară între cele două țări, ajuto
rul acordat de Uniunea Sovietică pentru 
construirea unui mare combinat metalur
gic în India predum și alte aspecte ale 
colaborării în domeniul economic, al cer
cetărilor științifice și tehnice, sint pro
fund legate de dorința celor două state de 
a pune legăturile, stabilite intre ele, in 
slujba progresului comun.

Poporul rdmîn, adînc interesat în con
solidarea păcii și a întăririi prieteniei din
tre popoare, salută du toată căldura re
zultatele deosebit de importante ale vi
zitei premierului Nehru în Uniunea So
vietică, rezultate ce voj avea fără îndo
ială un rol foarte mare în lupta dusă 
de forțele Iubitoare de pace, pentru con
struirea unei păci trainice. Declarata co
mună semnată de N. A. Bulganin și 
J. Nehru se bucură de cea mai largă ade
ziune în rîndurile poporului nostru care 
apreciază cu deosebită satisfadție acea 
parte a Declarației în care se subliniază 
faptul că șefii guvernelor celor două mari 
țări consideră important ca toate statele 
care corespund prevederilor Cartei O.N.U. 
cu privire la calitatea de membru, să fie 
admise în Organizația Națiunilor Unde.

Poporul nostru e convins dă Declarația 
de la Moscova care deschide o nouă și 
largă cale dezvoltării prieteniei sovieto- 
indiene, constituie o contribuție de o ex
cepțională importanță la succesul cauzei 
păcii.

Consfătuire privind problema propagandei 
prin conferințe

Zilele trecute a avut loc la C C. al P.M.R 
o consfătuire la care s-a dezbătut problema 
propagandei prin conferințe în vederea răs- 
pîndirii în masă a cunoștințelor politice și 
științifice.

La consfătuire au participat șefii secțiilor 
de propagandă și agitație ale comitetelor re
gionale de partid, șefii secțiilor culturale ale 
sfaturilor populare regionale, responsabilii 
secțiilor pentru munca culturală de masă a 
comitetelor centrale ale sindicatelor, respon
sabilii culturali ai consiliilor sindicale re
gionale, secretarii filialelor S.R.S.C.. șefii 
serviciilor de propagandă din direcțiile a- 
gricule regionale, reprezentanți ai U.T.M.- 
ului, A.R.L.U.S.-ului, A.S.I.T.-ului.

Tovarășii Stefan Giosu, secretar al filia- 
'el S.R.S.C.-Iași, Ioana Stancoveanu, șefa 
secției culturale a sfatului popular regional 
Craiova, Traian Popa, responsabil cu propa
ganda agricolă pentru regiunea București și I

Ion Scacodu. secretar al Consiliului regional 
sindical Timișoara, au prezentat informări a- 
supra activității desfășurate tn domeniul răs- 
pîndirii cunoștințelor politice și științifice în 
masă. In urma referatelor prezentate a urmat 
un viu schimb de păreri. Consfătuirea a a- 
tras aten{ia participanților asupra necesi
tății intensificării muncii de propagandă 
orin conferințe și îmbunătățirii conținutului 
ei. deosebită atenție s-a acordat în discuții 
iăspîndirii cunoștințelor economice și agro
tehnice, informării oamenilor muncii asupra 
evenimentelor interne și internaționale și 
răspîndirii de cunoștințe asupra fenomenelor 
naturii.

De asemenea în consfătuire s-an lămurit 
problemele legale de coordonarea activității 
de răspîndire a cunoștințelor politice și 
științifice, desfășurată de diferite instituții 
și organizații de masă.
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La Invitația Guvernului U.R.S.S., primul ministru «I Indiei, 
Shri Jawaharlal Nehru, a vizitat Uniunea Sovietică. In timpul vizitei 
sale la Moscova, el a avut cîteva convorbiri cu Președintele Con- 
s llu'ui de Miniștri al U.R.S.S., N. A. Bulganin, și cu alțl membri 
ai Guvernului Sovietic. Aceste convorbiri s-au desfășurat Intr-o 
atmosferă prietenească și cordială ți au îmbrățișat un cerc larg 
de probleme, care prezintă un interes comun pentru cele două țări, 
precum și probleme importante cu caracter internațional, decurgînd 
d n actuala situație internațională.

Relațiile dintre Uniunea Sovietică și India se întemeiază In 
chip fericit pe baza trainică a prieteniei și înțelegerii reciproce. 
Președintele Consiliului de Miniștri și Primul Ministru sînt con- 
vinși că aces'e relații trebuie să continue a fi călăuzite de urmă
toarele principii .-

1) Respectarea reciprocă a integrității teritoriale și suvera
nității ;

2) neagresiunea ;
3) neamestec reciproc in treburile interne, sub orice motiv, fie 

de ordin economic, politic sau ideologic ;
4) egalitate și avantaj reciproc, și
5) coexistență pașnică.
Președintele Consiliului de Miniștri și Primul Ministru sint 

convinși că aceste principii, care în ultimul timp sîțit recunoscute 
în r-o măsură tot mai mare, pot fi aplicate pe o scară mai largă 
și că în respectarea acestor principii de către state. în relațiile 
d’ntre ele, rezidă principala speranță de a face să dispară teama 
fi neîncrederea din conștiința popoarelor și de a slăbi astfel în- 
c-rdarea internațională. O recunoaștere mai largă a acestor prin
cipii va lărgi sfera păcii, va contribui la stabilirea Încrederii re
ciproce între pojoare și va deschide drumul spre o colaborare 
in'erm.țională mai strînsă. In climatul de pace astfel creat va 
deveni cu putință să se găsească o soluție pașnică problemelor 
int r->ațîonale prin metodele tratativelor și concilierii.

Președintele Consiliului de Miniștri și Primul Ministru consi
deră că în di'eritele părți ale lumii statele mici și slabe resimt o 
teamă vagi și poate neîntemeiată față de statele puternice. Ei 
consideră că această teamă trebuie spulberată prin toate mijloa
cele pos'bife. Și în acest caz cel mai bun mijloc constă in a res- 
p cta cu strictețe principiile mai sus expuse ale coexistentei.

Președintele Consiliului de Miniștri și Primul Ministru salută 
r-zultafe'e Conferinței țărilor Asiei și Africii care a avut loc la 
Bandung tn aprilie a.c. Această Conferință a avut o însemnătate 
istorică. îiind în felul ei prima conferință la care s-au întîlnit 
state inderendente din două continente, state cu cisterne politice 
și soc'a’e diferite, care și-au propus ca țel comun trasarea căilor 
și mijloacelor pentru realizarea unei colaborări economice, cultu
rale și politice mai depline. Rezultatele Conferinței merită atenție 
și au o mare însemnătate nu numai pentru țările participante, ci 
și pentru cauza păcii în întreaga lume.

Președintele Consiliului de Miniștri și Primul Ministru doresc 
să-și exprime. Intre altele, satisfacția față de Declarația adoptată 
de Conferință cu privire la întărirea păcii și colaborării interna
ționale, declarație In care este expusă concepția coexiste-**1 
pașnice.

Președ’ntele Consiliului de Miniștri și Primul Ministru recu
nosc că există semne ale îmbunătățirii situației internaționale ge- 
ne-ale. Ei salută în special slăbirea încordării in Extremul Orient, 
acordarea independenței Austriei, îmbunătățirea relațiilor dintre 
Un’unta Sovietică șl Iugoslavia, înțelegerea mai clară și generală 
a primejdiei unui război în era atomică, Înțelegere care devine 
vizibilă pretutindeni. Cu toate acestea în regiuni întinse teama 
și suspiciunea predomină în conștiința unor oameni și a unor 
popoare întregi, ceea ce umbrește relațiile internaționale. Deși în 
Extremul Orient s-a produs o slăbire a încordării, cauzele încor
dării dă'nuie Încă.

Președintele Consiliului de Miniștri și Primul Ministru speră 
sincer că va fi posibil să se satisfacă prin mijloace pașnice drep- 
turi'e legitime ale Republicii Populare Chineze in privința Taiva- 
nii ui. Totodată. Președintele Consiliului de Miniștri și Primul 
Ministru își reafirmă convingerea că refuzul repetat de a se admite 
ReruMica Populară Chineză în rîndurile Națiunilor Unite sță la 
baza multor complicații în Extremul Orient și in alte regiuni. Ei 
consideră necesar să se acorde Republicii Populare Chineze locul
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ce-i revine de drept în Organizația Națiunilor Unite ; prin aceasta 
s-ar întări rolul și prestigiul O.N.U. Ei consideră de asemenea im
portant ca toate statele, care corespund prevederilor Cartei cu 
privl.-e la calitatea de membru, să fie admise in Organizația Na- 
ț unilor Unite.

Uniunea Sovietică, al cărei reprezentant este unul din cei doi 
președinți ai Conferinței de la Geneva, și India, ai cărei repre
zentanți sînt președinți ai tuturor celor trei comisii internaționale 
din Indochina, și-au asumat o răspundere deosebită in legătură 
cu traducerea in viață a acordurilor de la Geneva. Aceste acor
duri constituie un exemplu remarcabil de folosire a metodei tra
tativelor pentru soluționarea conflictelor internaționale; iar gradul 
succeselor realizate în aplicarea practică a acestor acorduri tre
buie ră fie considerat drept criteriu pentru valoarea metodei tra
tativelor ca mijloc de soluționare a divergențelor internaționale. 
De aceea, Președintele Consiliului de Miniștri și Primul Ministru 
au examinat în mod deosebit situația din Indochina. Cu toate 
dificultățile care în unele cazuri au avut un caracter serios, pînă 
in prezent aplicarea acordurilor in ansamblu a fost satisfăcătoare.

In prezent, continuarea aplicării acordurilor este intrucitva 
primejduită de o încălcare, in legătură cu evenimente noi și ne
așteptate. Președintele Consiliului de Miniștri și Primul Ministru 
țin să adreseze tuturor guvernelor de care depinde îndeplinirea 
prevederilor acordurilor apelul de a face tot posibilul pentru înde
plinirea obligațiilor lor, pentru ca scopurile acordurilor să poată fi 
realizate pe deplin. In special, ei apelează cu deosebită insistență 
ca acolo unde trebuie efectuate alegeri, ca premiză a reglementării 
politice, eforturile guvernelor interesate să fie îndreptate spre 
d;p i.ia înfăptuire a prevederilor acordurilor. \ i

Printre problemele internaționale, care afectează profund 
popoarele, cea mai urgentă sau susceptibilă de consecințe serioase 
în prob’ema războiului și a păcii, este problema, dezarmării. Ten
dința spre sporirea armamentelor atit de tip clasic, cit și atomice, 
a agravat temerea și suspiciunea existentă între popoare și a 
provocat sustragerea resurselor naționale de la destinația lor 
fi ească, și anume ridicarea bunăstării poporului. După părerea 
Președintelui Consiliului de Miniștri și Primului Ministru, nimic nu 
trebuie să stea în calea instituirii interzicerii totale a fabricării, 
experimentării și folosirii armelor nucleare și termonucleare. Tot
odată ei consideră că trebuie efectuată o reducere simultană și 
considerabilă a armamentelor de tip clasic și că trebuie instituit 
și sprij nlț un control internațional eficient pentru traducerea în 
v’ață a unei astfel de dezarmări și interziceri. In legătură cu 
aceasta, ultimele propuneri sovietice în problemele dezarmării au 
fost primite ca o contribuție substanțială la cauza păcii.

Președintele Consiliului de Miniștri și Primul Ministru consi
deră că, pornind de la cele cinci principii proclamate fn această 
Declarație, se creează un cîmp larg de activitate pentru dezvol
tarea colaborării culturale, economice și tehnice între cele două 
state. Faptul că fiecare țară urmează un sistem făurit de propriul 
ei geniu, de tradițiile ei precum și de mediul ei înconjurător, nu 
trebuie să împiedice o astfel de colaborare. Intr-adevăr, baza unei 
adrvărate coexistențe, In care Președintele Consiliului de Miniștri 
și Primul Ministru cred profund, constă în faptul că state cu 
orînduiri sociale diferite pot exista unul alături de celălalt, in pace 
și ințe’egere și munci spre binele general.

In domeniile cultural și economic a și fost realizată o dezvol
tare vădită a colaborării dintre cele două țări, la care a con
tribuit acordul comercial încheiat, cu citva timp in urmă. Recentul 
acord cu privire la construirea unei uzine metalurgice în India 
cu ajutorul Guvernului Sovietic este un exemplu caracteristic al unei 
astfel de colaborări. Președintele Consiliului de Miniștri și Primul 
Ministru, ținînd seama de avantajele reciproce ale unei astfel de 
colaborări, se vor strădui să dezvolte și să întărească relațiile 
dintre cele două țări ale lor în domeniile economic și cultural și 
în domeniul cercetărilor științifice și tehnice.

Președintele Consiliului de Miniștri și Primul Ministru își 
exprimă satisfacția în legătură cu posibilitatea care li s-a oferit de 
a discuta personal și de a schimba vederi în problemele care pre
zinți pentru ei un interes comun, și sînt convinși că rezultatele 
tratativelor lor și contactului prietenesc stabilit vor contribui la 
cauza consolidării și dezvoltării continue a relațiilor dintre cele 
două țări ale lor și popoarelor lor și vor sluji intereselor păcii In 
lumea întreagă.

Ferma condusă 
de Eroul Muncii Socialiste, 

C. Adochițoi, a îndeplinit 
planul cincinal

SUCEAVA. — De la gospodăria agricolă 
de stat Coțușca din regiunea Suceava a so
sit vestea că muncitorii fermei de vaci con
dusă de vestitul brigadier zootehnic Con
stantin Adochiței, Erou al Muncii Socialiste, 
au depășit ia 21 iunie planul cincinal la 
producția de lapte. In perioada celor 4 ani și 
jumătate, ferma de vaci a gospodăriei agri
cole de stat Coțușca a livrat pentru aprovi
zionarea oamenilor muncii, peste 120 vagoa
ne de lapte, cu pesle 200.000 litri mai mult 
decît producția prevăzută în planul cincinal.

Alături de Constantin Adocniței și cu aju
torul lui, în anii planului cincinal s-a.u ridi
cat noi fruntași în producție din rtndul în
grijitorilor de vaci. îngrijitorii Niculae Bu
jor și Vasile Amitrului au adus o contribu
ție importanță la realizarea și depășirea .pro
ducției de lapte obținînd în fiecare an al 
cincinalului de la grupele de vaci îngrijite 
de ei, cîte 4.000 litri de lapte pe cap .de vacă 
furajată. De asemenea cei doi îngrijitori' 
fruntași au obținut anual de la grupele de 
vaci pe care le au în grijă, cîte un vițel de 
la fiecare vacă.

O mare serbare a tineretului' 
studios din Capitală

In cinstea celui de-al cincilea Festival 
Mondial al Tineretului și Studenților, ce va 
avea loc la Varșovia, secția de învățămînt a 
sfatului popular al Capitalei, în colaborare cu 
Asociația de cultură fizică și sport „Știința" 
a luat inițiativa ca anul școlar îți curs să 
se încheie cu o mare serbare a tineretului 
6tudios. Serbarea va avea loc pe stadionul 
, 23 August" în ziua de 30 iunie a. c., ziua 
închiderii anului școlar.

Programul va fi interpretai de patru mii 
de tineri, pionieri, elevi și sludenți care vor 
executa exerciții libere care reprezintă mo
mente și aspecte din jocurile pionierești de 
tabără, exerciții de ansamblu cu eșarfe co
lorate, exerciții la sol, exerciții cu banca de 
gimnastică, exerciții libere și exerciții cu 
panglici și .mișcări libere fără aparate, care 
redau diferite discipline sportive.

N. BULGANIN
Președintele Consiliului 
de Miniștri al U.R.S.S.

JAWAHARLAL NEHRU
Primul Ministru al Indiei

Să îngrijim culturile și să terminăm grabnic 
pregătirile pentru recoltare și treieriș!

In regiunea Craiova prașila a doua este in toi „Bun pentru cereale 1955“
CRAIOVA (de la corespon

dentul nostru). — Pe întreg 
cuprinsul regiunii Craiova oa
menii muncii de pe ogoare se 
întrec în executarea la timp a 
lucrărilor de întreținere a cul
turilor.

Folosind prășftorile trase de 
animale, sau făcind prășitul ma
nual, ei au reușit să execute 
prima prașilă la culturile de po
rumb, floarea-soarelui, sfeclă de 
zahăr, bumbac și alte prăși- 
ioare, pe o suprafață de peste 
246.000 de ha. Numai la po
rumb prima prașilă a fost exe
cutată pe o suprafață de 214.637 
ha, iar la bumbac pe aproape 
10.000 de ha.

De cîteva zile a început și 
prașila a doua la porumb, sfe
cla de zahăr, floarea-soarelui. 
Numai la porumb prașila a 
doua a fost executată pe o su
prafață de peste 15.000 de ha.

De asemenea, in numeroase 
comune din raioanele Băileșii, 
Calafat și Caracal a început 
prașila a doua și la bumbac. 
Țăranii muncitori din satul Gra
dinele, comuna Studina, bună
oară, au terminat pînă acum 
prima prașilă la bumbac exe- 
cutînd și prașila a doua pe o 
suprafață de peste 50 hectare.

In fruntea muncilor de între
ținere a culturilor de bumbac 
din acest sat sînt fruntașii re
coltelor bogate : Andrei Baidac, 
Andrei Popescu ș> alții.

Ceferiștii de pe cuprinsul re
gionalei C.F.R. Timișoara au 
început să se pregătească pen
tru transportul noii recolte încă 
din luna mai. Ei s-.au îngrijit 
din timp de aprovizionarea cu 
materialele necesare etanșării 
vagoanelor, reparării obloane
lor mobile cit și pentru pregă
tirea locomotivelor. Au fost or
ganizate de asemenea, echipe 
speciale de etanșare iar sarci
nile în vederea pregătirii va
goanelor au fost defalcate pe 
cele opt centre de etanșare.

Primele vagoane purtînd in
scripția „Bun pentru cereale 
1955“ au pornit din stațiile Ti

mișoara, Caransebeș, Arad și 
Simeria în ziua de 15 iunie.

Muncitorii din depourile afla
te pe cuprinsul regionalei C.F.R. 
Timișoara au terminat de ase
menea și lucrările de pregătire 
a locomotivelor, pentru trans
portul recoltei. In prezent toate 
locomotivele din parcul activ al 
regionalei sînt înzestrate cu pa- 
raseîntei noi, iar revizuirea si
lelor, a clapelor cenușarelor și 
a stropitorilor din camera de 
fum a fost terminată. Primele 
colective care au terminat din 
timp aceste lucrări sînt cele de 
ia depourile Arad, Caransebeș 
si Vasiova.

Mecanizatorii sînt gata

Pregătiri pentru recoltare
La atelierele S.M.T. Podul 

lloaei secerătorile și legătorile 
au fost puse la punct încă din 
luna trecută. Batozele sînt repa
rate în proporție de sută la 
sută, iar tractoarele — în afară 
de cele ce lucrează la prășitul 
porumbului — sini revizuite in 
întregime.

Sub conducerea mecanicilor 
de sector Gheorghe Ciocoi, Ale- 
cu Abălăeși, Constantin lpate, 
brigăzile lucrează la cuplarea 
,-ecerătorilor legători cu poli- 
discuri. Prin folosirea acestui

cuplu se vor obține însemnate 
economii de carburanți și forță 
de muncă.

Gata pentru recoltare sînt și 
cele două combine sosite de 
curind din Uniunea Sovietică. 
Conduse cu îndeminare pe în
tinsele tarlale ale gospodăriilor 
colective și întovărășirilor, com
binele vor scuti munca a 70 
de oameni ce vor putea fi ast
fel folosiți în alte munci.

DUMITRU DURNAC 
corespondent voluntar

TIMIȘOARA (de la corespon
dentul nostru). — Cine trece pe 
lingă remizele S.M.T. din co
muna Peciul Nou, regiunea Ti
mișoara, nu .poate să nu se o- 
prească o clipă ca să privească 
mașinile rînduite cu grijă, cură
țate și bine unse. Iată, aici, 5 
tractoare, iar alături 11 pluguri 
de tractor. Dincolo 18 batoze și 
39 secerători-legători. Toate 
sînt gata pentru campania de 
treieriș și dezmiriștit. Mecani

zatorii T. Sava și V. Aurel au 
fost în perioada reparațiilor su- 
f'etul întrecerii socialiste care 
s-a desfășurat în ateliere.

Paralel cu montarea ultimelor 
mașini și, unelte ce au fost puse 
le punct, colectivul atelierelor 
de reparații al S.M.T. Peciul 
Nou pregătește de pe acum nu
meroase piese de schimb, pen
tru a putea preveni și a înlă
tura la timp unele defecțiuni 
care s-ar putea ivi in timpul 
muncilor de vară.

Se recoltează rapița

încă 200 de combine autopropulsate
Zilele acestea gospodăriile a- 

gricole de stat din țară au pri
mit încă 200 de combine auto
propulsate. Cu ajutorul celor 
1200 de combine cu care sînt 
dotate în prezent unitățile lor 
muncitorii din gospodăriile a- 
gricole de stal voi executa mii

mult de jumătate din lucrările 
de recoliare și treieriș.

Prin folosirea combinelor au
topropulsate, muncitorii din 
gospodăriile agricole de stat re
duc simțitor perioada planificată 
pentru executarea lucrărilor a- 
gricole de vară și reduc mult 
pierderile de boabe.

ORADEA (de Ia corespom'en. 
tul nostru). — De cîteva zile 
cultivatorii de rapiță din regiu
nea Oradea au început strînsul 
recoltei. Cele mai mari supra
fețe de rapiță au fost recoltate 
de către țăranii muncitori de pe 
raza comunei Nojorid din raio
nul Oradea, unde s-au secerat 
nînă acum peste 100 de ha, 
Mari suprafețe au recoltat de-

asemenea și cultivatorii din co
muna Borș, precum și munci
torii de la gospodăria de stat 
Salonla.

Paralel cu aceste munci, cul
tivatorii de rapiță continuă cu 
multă însuflețire și muncile de 
întreținere a culturilor prăși- 
toare, făcind in același timp și 
ultimele pregătiri pentru recol
tarea păioaselor.

Țesături noi
In ultima vreme în vitrinele, magazinelor 

de textile au apărut o serie de țesături 
noi de mătase și bumbac de calitate bună, 
colorate în tonuri atrăgătoare sau imprimate.

Colectivele fabricilor de țesături din mă
tase, mergînd pe linia îmbunătățirii continue 
a calității produselor și a satisfacerii gustu
lui cumpărătorilor, au realizat în acest an o 
serie de produse noi de calitate superioară 
într-o mare varietate de culori. Fabrica „Mă
tasea Populară” din București a realizat 
bunăoară sortimentul „Libelula", o țesătură 
fină, albă sau colorată în diferite tonuri 
pastel, cum ar fi crem, banan, lila, 
roz, bleu. etc. Acest produs este adec
vat pentru confecționarea bluzelor de 
damă. Un alt sortiment nou al acestei 
fabrici, este șantung „Dunărea", care se 
pretează la confecționarea rochiilor. Sortimen
tul „Varșovia" este unul dintre cele mai noi 
nroduse de mătase ale fabricii „Flamura 
Roșie" din CaDitală. Din el se pot confecțio
na cămăși bărbătești și bluze de damă. Tot 
„Flamura Roșie" a realizat și produsul rips 
imprimat pentru rochii.

Daruri pentru Congresul 
Mondial al Mamelor

SUCEAVA (de la corespondentul nostru). 
Congresul Mondial al Mamelor constituie 
un eveniment însemnat și pentru femeile 
muncitoare din satele și orașele regiunii 
Suceava. Multe dintre ele au pregătit nu
meroase daruri, iar altele confecționează 
și acum o serie de obiecte pentru Congres. 
Recent la Suceava s-a deschis o expoziție 
unde sînt expuse multe din aceste daruri. 
Vizitatorii admiră costumul național lucrat 
de femeile din comuna Scheia, raionul Su
ceava, și fața de masă lucrată de femeile 
de la Combinatul forestier „A V-a aniver
sare a R.P.R." din Fălticeni. Printre nume
roasele obiecte expuse, se găsesc fețe ce 
masă, ștergare, perne, covorașe, cămăși cu
sute cu motive naționale, etc., lucrate de 
femeile din orașele Rădăuți și Dorohoi, din 
comunele Păltinoasa, Dolhasca. Mitrcu Dra- 
gomirnei, Sulița, Vivocul de Sus, etc.

Expoziție de mode
In sala din B-dul Magheru nr. 21 s-a 

deschis Expoziția de modă pe anul 1955 
prezentată de Centrul de proiectare a îm
brăcămintei din cadrul fabricii de confecții 
„Gh. Gheorghiu-Dej".

Cu prilejul deschiderii Expoziției de mo
dă au fost prezentate un număr de 180 din 
cele mai noi modele de confecții și tricota
je pentru copii, femei și bărbați, create de 
colectivul centrului de proiectare a îmbră
cămintei.

Expoziția de modă poate fi vizitata in 
fiecare zi intre orele 9—12.

Vie activitate pe șantierele 
navale

La șantierele navale din Turnu Severin, 
Oltenița, Brăila, Galați și Constanța, munci
torii, inginerii și tehnicienii lucrează cu a- 
vint pentru mărirea producției și producerea 
de noi tipuri de vase pescărești, șlepuri, 
tancuri petrolifere etc.

In anii cincinalului s-au produs pentru pri
ma oară în țara noastră remorchere de 1.200 
CP. Anul acesta Se vor realiza cu 67 la suta 
mai multe remorchere de acest tip decît în 
anul 1953. De asemenea, la vasele pescărești 
metalice, realizate pentru prima oară în anul 
1951, producția va crește în acest an de 10 
ori.

Alături de tipurile de vase amintite, în ui. 
timii ani, la șantierele navale din țara noa
stră au fost produse pentru prima oară: ma
carale plutitoare, portuare de 500 m.c., șle
puri cu suprastructură metalică de 1 000 de 
tone, tancuri metalice maritime de 1.000 de 
tone și altele.

Producția de construcții navale va crește 
în acest an față de anul anterior planului 
cincinal cu 60 la sută. (Agerpres).
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In Orașul Stalin*-' 
ne scrie cititorul I. 
Scripcă — mafriri- 
tatea străzilor sinu 
pietruite și curate.] 
Printre străzile .mai] 
puțin îngrijite Insă 
figurează una care

Din experiența întovărășirilor agricole

Munca în comun - 
recolte bogate

Tehnologia modernă — 
cheia succeselor

Schela Pitești e«te o schelă nouă. Sondele sînt noi, oamenii în 
mare parte, la fel.

Alex. Bistreanu este unul din aceia care a sosit de mai mult 
timp pe aceste meleaguri. In prezent el conduce secfia a Il-a de 
producție. L-am găsit cercecînd rapoartele zilnice de la parcuri.

Am aflat astfel cum din noianul de cifre el desprinde viata 
sondelor. La una cresc impuritățile, apa, emulsia, la alta scad 
presiunile. Acestea sînt semne de neliniște pentru exploatarea ra
țională a zăca-miiltului.

— Viata unei sonde este un lucru de preț, ne spune el. Ca să 
i-o prelungești trebuie să (ii seama de multe lucruri mici; să 

nu lași să-ți scape zi și noapte întreaga gamă de date cu care 
se urmărește viața sondei: presiunile, debitul de (Iței Și gaze, 
măsurătorile de fund.

In sensul acesta și-a instrpit el sondorii, brigadierii, mecariicii.
La o serie de sonde — ca de pildă la sonda 144 s-au efectuat 

acidizări care au îmbunătățit simțitor producția. Ajutat de bri
gadă tovarășul V. Petrec a executat, in urma studiului făcut de 
inginerul L. Corlățeanu, injecții de țiței în strat sub presiune la 
un număr de 5 sonde a căror producție era în scădere. In urma 
acestui tratament producția lor a crescut cu sută la sută.

Sondorii au fost instruiți să facă captarea completă a vo
lumului de gaze. Tot împotriva risipei s-au făcut instructaje, pri
vind manevrarea pompelor, aparatelor electrice, etc.

Tehnica nouă cere oameni capabili care să o stăpînească. Dă 
aceea șeful secției a acordat mare atenție calificării muncitorilor. 
In numai doi ani, tov. Ion Dinu care era necalificat a ajuns aju
tor de brigadier. Și acesta nu este singurul exemplu.

Lucruri de seamă
■fr Inginerul Const. Ctrstea a 

conceput o planșă car» asigură 
gura puțului in timpul lucrări
lor de intervenție. Rezultatele 
dispozitivului fiind mulțumitoa
re, secția mecanică a început 
confecționarea de planșe pentru 
fiecare brigadă. Tovarășul Cir
stea a primit pentru acest dis
pozitiv o recompensă de 2432 
lei.

-tr In cursul lunii mai, in urma 
muncii de lămurire desfășurată 
de organizația de partid și de 
către comitetul de întreprindere, 
numărul absențelor nemotivate 
a scăzut. Pe întreaga schelă 
s-au totalizat doar 16 ore ab
sențe nemotivate.

* Pentru a se. mări numărul 
brigăzilor de intervenție, condu, 
cerea schelei a înființat o școală 
de calificare pentru sondori șefi. 
In cursul lunii iulie un număr 
însemnat de sondori vor absolvi 
aceste cursuri.

Gînduri către Festival
Mai sînt puține zile pînă la deschiderea celui de al V-lea Festi

val de la Varșovia. Milioane de tineri din întreaga lume își în
dreaptă gîndurile către marea și sărbătoreasca întiinire.

Aceste lucruri se desprind și din răsfoirea unui caiet pe care 
tinerii de la parcul 33 îl țin în baraca lor, lingă telefon..

Cele trei schimburi ale brigăzii U.T.M. conduse de Gh. Dră- 
ghic.i și-au întocmit cîte un program de lucru lunar.

lată ce cuprinde programul schimbului I: In cinstea Festiva
lului ce se ține la Varșovia se va depăși planul cu o tonă pe 
schimb.

Pentru a realiza aceasta, tinerii și-au propus să controleze ri
guros presiunile și buzele sondelor, să ia probe pentru controlul 
impurităților, să facă zilnic etalonări după grafic, să suprave
gheze una din sondele la care se prevede o scădere de debit 
pentru a-i prelungi durata de erupție, etc.

''Brigadierii s-au mai angajat să mărească producția de gaze 
cu 100 m’ pe schimb și să facă pompările la timp astfel ca 
țițeiul să nu se depoziteze in parc și să nu se creeze stocări.

.Semnează trei tineri: Constantin Voinea, Ion. Cucui și Alexan
dru Pietțbșeanu.

Programele celorlalte două schimburi sînt asemănătoare, doar 
alte denumiri de sonde și alte semnături: Ion Nicolae, Ion C 
Ion. etc

Zilnic, în prezenta brigadierului Gh. Drăghici se calculează 
realizările: cit t>tel s_a produs, cîte gaze.

Cifrele care se nasc din socoteli fac să tresalte inimile tine
rilor. Cu cît se apropie Festivalul cu atît ei vor da patriei mai 
mujte.tone de țiței. Aportul lor a contribuit ca secția să de
pășească cu 6 procente planul de producție pe luna mai.

M î IN I DE AUR
Peste apele Budiștencii, lîrigă o sondă spînzură o punte. Pe 

malul celălalt, un portal. Sus, o inscripție „Pateul tinerelor ute- 
miste".

Dacă îți arunci ochii de pe pupte la micul parc te uimesc multe 
lucruri pe care Cu' citeva luni în urmă nu le-ai fi aflat: alei pie
truite, ronduri cu flori și bănci.

Conductele de amestec, ventilele, separatoarele sclipesc de 
curățenie. Tinere, în salopete, cu părții prins în basmale înflorate, 
controlează presiunile, nivelurile, mînuind ventilele ori pompele.

Acestea toate nu au fost înainte de 1 aprilie. Anterior acestei 
date, parcul 22 nu se deosebea cu nimic de celelalte parcuri din 
schelă. La acea dată s-a încredințat munca parcului 22 Ia 14 
tinere conduse de tinerele Elena Enache, Ana Badea și Alexan
drina Teaci.

Zi de zi ele au muncit aducînd transformările de care aminteam. 
Transformări nu s-au înregistrat numai la suprafață. Priceperea 
și sîrguința tinerelor s-au îndreptat în special spre producție. 
Invățînd neîncetat, ccrînd sprijin brigadierului Vasilc Paritazi, ti
nerele muncitoare au reușit să sporească numărul tonelor de ți
ței.

Era într-o zi caldă de itinie. La un separator se înfundase o 
conductă. In interior presiunea creștea cu fiecare minut. 4 atmos
fere... 5... 6 atmosfere. Sub supravegherea tov. Tocan, operatoa
rea Teaci se străduia să refacă circulâția. Deschizind cu precau
ție ventilul din față, o coloană de țiței împinsă de presiunea ga
zelor, țîșni cu un zgomot asurzitor întunecînd totul. Cei din jur 
ău fugit. Teaci, și-a aplecat doar capul. O clipă a stat nehotărîtă, 
încleștată de ventil. Apoi și-a revenit și a început să strîngă cu 
eforturi supraomenești ventilul. Separatorul era salvat. Presiunea 
învinsă.

După aceasta, ore întregi cele trei sondorițe au strîns țițeiul 
care evadase dirl circuitul '.său normal. Fiecare picătură jle era la 
fel de scumpă tuturora.

Știri de la...
Cei care construiesc..,

Muncitorii din brigada de 
montaj-foraj condusă de Vasile 
Rtijoiu, fiind aprovizionată din 
timp cu materiale și Iticrind cu 
spor, au depășit sarcinile de 
montare a instalațiilor de foraj 
cu 60 la sută.
Cej care forează

Petroliștii din brigada tovară. 
șutai Const. Cristescu sint în 
mare parte recent calificați, A- 
ceasta nu i-a împiedicat să a- 
Plice cu pricepere forajul cu a- 
pă. forajul rapid și să foreze o 
sondă cu 28 zile mai înainte, 
înregistrînd cel mai însemnat 
succes pe oficiu.

*
Echipele de sondori ale lui 

Ion Matei, lancu Cornea, Vasile 
Camen șt Ion Neaga au forat 
la sonda 40 un număr de 713 
metri peste1 plan (n, cursul lunili 
mal.

in ultimul- timp a devenit de-a dreptul 
impracticabilă. Este vorba despre strada 
Toamnei, Cind plogțî. strada se trans
formă într-o adevărată băPoaca. greu 
de trecut. Pentru vehicole strada care 
este plină de hirtoape. reprezintă un 
adevărat pericol; nenumărate mașini au 
rămas in p'ariă pe acest drum.

Este necesar ca sfatul popular orășe
nesc să ia măsuri urgente dș nivelarea 
și pietriifrea străzii.

★
In întreaga Capi

tală plinea se vinde 
fără bon de casă, 
achitindu-se contra
valoarea Street vin- 
zătorului. Excepție 
face singur magazi
nul „Spicul" situat 
pe Bd. 6 Martie. 
Aici, deși raionul de 

pline are două vînzătoare, plinea de toate 
sortimentele, pînă și chiflele; se vlpd nu
mai contra ungi bon eliberat de casă;

Datorită acestui sistem de' vinzare 
atît în fața casei, cît și în fața tejghelei 
unde se. distribuie piinea, se produc a- 
glomerări.

Fiecare știe că „Spicul" este un maga
zin model. Aceasta este un motiv în 
plus pentru a se înlătura grabnic acest 
sistem, de vinzare defectuos —■" încheie 
scrisoarea sa cititorul Ladislau Dunajecz.

★
Obosit după o zi 

întreagă de alergă
tură abia aștepți să 
te culci.' Ca să te 
poți odihni ai nevoie 
insă de liniște, con
diție care la Urziceni 
este — parc-se — 
greu de realizat pî
nă la o anumită 
oră. Cauza acestei șituații e foarte sim
plă : stația de radioficare își încheie e- 
misiunea la orele 24.

Din cauză că difuzoarele instalate in 
centrul orașului retransmit, programe pină 
la o asemenea oră tîrlzie, locuitorii din 
Urziceni pierd citeva ore bune de somn. 
De aceea ei propun sfatului popular oră
șenesc Urziceni să ia măsuri pentru 
cetarea emisiunii cel tirziu la orele

★
Oradea este 

oraș în plină 
Voltare, c'u o T.,... 
lație în' creștere. A- 
cest lucru reclamă 
bineînțeles o sporire 
a mijloacelor de cul
turalizare printre 
care se numără și 
cinematografele. Din 

nefericire — ne scrie cititorul C. Volun
tarii — numărul cinematografelor in loc 
să crească,. scade.

Cinematograful „Gorki" de pildă, a 
fost închis încă de anul trecut.. Nici pină 
acum nu s-au luat măsuri să. fie reparat 
sau să fie mutat într-o altă sală ci pur 
și simplu a fpst desființat.

întreprinderea regională cinematogra
fică Oradea este solicitată să rezolve a- 
peaslă problemă cît măi repede prin re
deschiderea cinematografului „Gorki" 
sau plasarea lui intr-alt local.

t

în-
22.

un 
dez- 

'popu-

Lupta cu timpul
Fiecare minut înseamnă aur negru. Mai multe minute repre

zintă mai mult petrol dat patriei. Așa gîndește brigadierul Vasile 
Petrec.

Fiecărei brigăzi de intervenție îi este afectat lunar un număr 
de ore... In luna trecută brigada pe care o conduce tov. V. Petrec 
a realizat cel mai mare procent de timp productiv, 98 la sută.

Acest procent de timp productiv este cel mai mare obținut 
anul acesta pe întreaga schelă.

Cum s-a ajuns la el ? Brigada a executat în cursul lunii mai 
13 intervenții: înlocuiri de pompe, perforări adiționale, injecții de 
țiței, etc. L,a.un număr1 de șapte sohde rezultatele au fost pozitive: 
Sonda 158 bunăoară după o adiționare și-a mărit debitul de țiței 
făcind ca planul secției să crească cu 2 la sută.

La fiecare început de -săptămînă brigadierul studiază cu aten
ție graficul de lucrări întocmit. In funcție de ceea ce are de exe
cutat, ia măsurile cuvenite. Merge de pildă la sondele respective 
pentru a cunoaște condițiile specifice acestora, sHuația aprovizio
nării cu scule, se îngrijește ca utilajele să-i fie aduse din vreme 
la locul de muncă.

Stînd de vorbă cu brigadierul afli că pentru el o intervenție 
rapidă și de calitate depinde in bună măsură de mașină.

— Ai troliu care merge, faci treabă bună, așa obișnuiește să 
spună. De aceea se îngrijește personal de troliu. Să aibă ulei, 
apă, să meargă ca ceasul.

Organizîndu-și din timp lucrul, făcîndu-și o bună aprovizionare 
cu scule și utilaje, ajutat de oameni harnici și pricepuți ca Va
sile Dima ori Ion Neagu, iată cum brigada condusă de tovarășul 
V. Petrec a obținut cel mai mare timp productiv pe schelă.

Trei fapfe simple
Pe maistrul Ion Ioniță îl cunosc toți muncitorii din schelă 

pentru sîrguința sa. Căci nu există careva care să nu-1 fi întîl- 
nit. la vreun parc, lingă un troliu la o intervenție ori în altă 
parte.

Iată cîteva din ultimele sale fapte. Multă vreme l-a fră-mîntat 
problema ungerii unui lagăr de la balansierele unităților de pom
paj. Prin sistemul existent, ungerea nu se făcea cum trebuie și 
se distrugeau bucșele de bronz. Reparațiile necesitău ore de 
oprire a sondelor, deci pierdere de țiței. Ajutat de tehnicieni, el 
a conceput un alt sistem de ungere. A demontat lagărul din coa
da balansieruluj și a adăugat o garnitură care realizează o etan
șase perfectă și o ungere bună. Astfel s-a prelungit timpul de 
funcționare al fiecărei unități cu un an.

O altă faptă.
Cu timpul în interiorul rezervoarelor de la parcuri se fac di

ferite depuneri ce trebuie curățate de echipe speciale ale trestu- 
lui. Altfel pompele sînt supuse la suprasarcini.

Avînd aprobarea conducerii schelei, tov. Ioniță a luat inițiativa 
de a instrui o echipă de focare de la baterii compusă din Ion 
Ceglan, Pândele Nuță și ion Cojan cu care a efectuat Curățirea 
la aproape toate rezervoarele schelei.

Șarniera este a treia faptă de seamă din ultimul timp a mais
trului Ioniță.

In mod obișnuit repararea conductelor se făcea oprindu-se cir
culația de țiței și sudîndu-se ruptura. Sînt însă locuri acciden
tate unde atunci cînd timpul este nefavorabil nu se poate ridica 
aparatul de sudat.

Intr-o asemenea situație tovarășul Ioniță a conceput aplicarea 
unei șarniere. Aceasta este o bucată de tablă care se aplică pe 
locul defect peste o bucată de cauciuc, prinsă de trei șuruburi-îm- 
binate. Șarniera oprește acum scurgerea la un însemnat număr 
de sonde. Pentru ea, tovarășul Ioniță a primit un premiu de 
1.270 lei.

Trei fapte simple.

Locuințe pentru muncitorii de la exploatările forestiere
In numeroase centre muncitorești din a- 

propierea exploatărilor forestiere din Regiu
nea Autonomă Maghiară și regiunea Stalin 
se construiesc noi magazine, locuințe mun
citorești și locuințe individuale. Astfel, la 
Toplița, Miercurea Ciuc și Sovata se cons
truiesc 16 apartamente din care 6 sînt a- 
proape terminate. Un număr de 22 de mun
citori de la exploatările forestiere din ca
drul I.F.E.T.-urilor Reghin, Gheorgheni și 
Toplița își construiesc locuințe individuale

cu ajutorul creditelor acordate de stat. La 
Reghin se construiesc o moară, un maga
zin alimentar, un club, un dispensar și o 
baie, precum și alte două magazine alimen
tare la Miercurea Ciuc și Brețcu.

Multe locuințe muncitorești se vor da în 
folosință în acest an și muncitorilor de la 
I.F.E.T.-urile din regiunea Stalin. Se apro
pie de sfîrșit construcția a 4 apartamente 
la Intorsura Buzăului, 4 apartamente la 
Făgăraș șl 2 apartamente la Orașul Stalin.

Pînă la sfîrșitul anului, muncitorii foresti
eri din regiunea Stalin vor primi în folo
sință 24 de apartamente. Pentru muncitorii 
care lucrează în parchetele din cadrul 
I.F.E.T.-Orașul Stalin au fost ridicate 16 
case din prefabricate. Odată cu terminarea 
lucrărilor într-un parchet, aceste case se 
mută într-un alt parchet. Fiecare ,casă de 
acest tip asigură cazarea a 12 muncitori.

(Agerpres)

i întovărășirea Agri
colă „Izbînda" din sa
tul Ulești, comuna *E- 

•’îiaa Sfepndștk ' re^J 
nea Ploe’ști, ’miimțaiS ' 
din anul 1952 a reușit 
anul trecut să-obt»-*» 
nă drapelul de în
tovărășire. agricolă, fruntașă pe 
dobîndirea / acestui, 
lingă - faptul' ‘ Că' lucrările 
tante au fost executate mecanizat cu 
ajutorul S.M T-,. o .contribuție. înseijina'.ă a 
avut-o șt organizarea muticii.. Pan 'ii ea 
munca înt^vă&ășițllor rfin'Ulești sa poată *i • 
culni'j'scu'tâ» și să servească drept exem'pl'U 
pentru alte iintovărăș'ri agricole, publicăm 
mai jos o( convorbire leu Du;rt >.ru Angliei, 
președintele acestei întovărășiri agricole.

ÎNTREBARE: Cum este organizată mun
ca în întovărășire?

RĂSPUNS: Trebuie să vă spun de la înce
put că noi lucrăm întocmai după statut. Atît 
pregătirea terenului, semănatul cît și strîn- 
gerea recoltelor, noi le facem în comun. Prin
cipalele lucrări agricole le executăm cu aju- 
torțil S.M.T. Plata acestor munci execu.aie 
se .face de către membrii întovărășirii și 
după suprafața lucrată fiecăruia și după 
producția medie ce se obține la hectar. Ce
lelalte munci, cum ar fi însămînțările, lu
crările de întreținere a culturilor, etc., se 
fac cu atelajele și cu brațele întovărășiți lor. 
Fiindcă noi recoltăm produsele în comun, 
obligațiile către stat și plățile în natură la 
S.M.T. sînt achitate imediat după recoltare, 
după suprafața ce o are fiecare. Reținem și 
fondul de semințe necesar pentru însămîn
țările din anul viitor și apoi împărțim pro
dusele membrilor după suprafața pe care o 
au.

In fiecare an noi ne întocmim un plan de 
producție și pentru fiecare campanie agri
colă ne facem cite un plan de lucru. Pentru 
ca treburile să meargă, bine, ne-am organi
zat munca pe brigăzi. Fiecare brigadă este 
condusă de către un brigadier care coordo
nează muncile și ține evidența tuturor lu
crărilor făcute de membrii întovărășirii cu 
brațele și cu atelajele.

ÎNTREBARE: Care au fost factorii care 
trecut 
boaba

Convorbire cu tov. 
DUMFTRU ANGHEL,Jlești, comuna E- DUMiIRU ANuHfcL,

Stdanăștk 7 regim președintele întovărășirii agricole 
„Izbînda"* 

din com. Eliza Stoenești, 
regiunea Ploești

„Izbînda"*

! ța'ă. La
|i, titlu de cinste, pe

" " > mai- impor

v-au ajutat să obțineți anul 
o producție de 6300 kg. porumb 
la hecțar ?

RĂSPUNS: Pentru anul 1954 aveam 
Sămințat 27 ha cu porumb. încă din 
nă, am cărat pe 18 ha. cîte 10 căruțe 
cu bălegar pentru fiecare hectar, pe 
l-am băgat sub brazdă odată cu arătura 
de toamnă. Peste iarnă, arătura am lăsat-o 
în brazdă, pentru a se putea stringe apa 
din ploi și din topirea zăpezii. De cum s-a 
desprimăvărat am arat și restul de 9 ha. de 
teren pe care nu ie-am putut face ogor din 
toamnă și am grăpat întreaga arătură pen
tru a nivela coamele brazdelor și opri ca 
apa din pămînt să'se evapore.

Sămînța o aveam pregătită din iarnă de 
la cei mai frumoși știuleți. Cînd s-a mai în
călzit pămîntul, am trecut la însămînța
rea porumbului cu semănătorile trase 
de cai. După aceasta, ploile căzute au bă
tătorit puțin terenul la suprafață făcîndu-1 
să prindă și o coajă. Pentru distrugerea ei 
am boronit semănătura după o săptămînă 
de la însămînțare 
crescuseră și ceva 
a răsărit bine, am 
prășitorile trase de
de mînă pe rînd, Odată cu prima prașilă am 
făcut și răritul plantelor pe rînd, lucrare 
foarte importantă pentru buna lor dezvol
tare.

A doua prașilă am făcut-o cînd începuseră 
să apară din nou buruienile. La cele 18 ha. 
însămînțate în ogor de toamnă am făcut și 
a treia prașilă odată Cu copilitul.

Pe timpul legatului începuse a se vedea

ți încă odată după ce 
buruieni. Cînd porumbul 
făcut prima prașilă au 
cai completată cu sapa

★ ★ ★

deosebirea '"intre cele 
două ‘moduri de a 
munci. Cele 18 ha. a- 
veau țUarft-e mai bine 
cfesdute ș'i cu legătu
ră frumoasă față de 
cele 9 ha. care erau 
mai slabe. La sfîrșitul

lui septembrie am cules porumbul de pe 
cele două suprafețe separat pentru a ne da 
seama de rezultate. Așa de pe. cele 18 ha. 
unde am respectat mai bine regulile agro
tehnice am. obținut 6300 kg. boabe la hectar, 
pe cind la restul suprafeței unde pu am avut 
ojjor'dfn toamnă, șt am prășit numai de 
două ori am obținut numai 3600 kg. boabe 
la hectar.

ÎNTREBARE : 'Cum vă îngrijiți acum cul
turile in cimp ?

RĂSPUNS: Acum, prășiiul e în toi. Din
tre prășitoare predomină porumbul pe cared 
avem însămînțat pe o suprafață de 68 ha.

După însămînțarea porumbului și a celor
lalte prășitoare, prima grijă a noastră a 
fost să reținem în pămînt apa strînsă din 
ploi. Păstrînd umezeala în pămînt, asigu
răm plantelor o bună creștere, chiar și in 
perioadei# cînd avem ploi mai puține. De 
aceea, cînd pămîntul a prins scoarță la su
prafață, am dat cu boroana ca s-o distru
gem. Am mai repetat această lucrare odată 
după o săptămînă. Cînd plantele erau in 
trei foi am trecut la executarea primei pră
șite. Această lucrare am executat-o cu prăsi
toarele trase de animale și completată cu 
sapa de mînă. Am făcut și răritul plantelor 
in cîmp. Prașila aceasta am făcut-o adînc 
pentru a afîna bine solul și distrug* buru
ienile pornite în creștere.

In acest an vom da trei prașile pe toată 
suprafața cu porumb și floarea-soarelui. 
Anul trecut alături de arătura de toamnă, 
prașila a treia la porumb ne-a adus un spor 
de producție de peste 2500 kg. la ha. Cu 
ultima prașilă vom executa și copilitul, lu
crare care de asemenea contribuie la spori
rea producției la ha.

In același scop sîntem pregătiți a executa 
în acest an polenizarea suplimentară la 
porumb și floarea-soarelui.

ÎNTREBARE: Ca pregătiri faceți pentru 
recoltare ?

RĂSPUNS: 
țiilor speciale care au fost în 
primele munci din campania de 
vor trebui 
întreținere 
noi ne-am 
treburilor 
nimic.

Avem de secerat 82 ha. cu grîu, 10 ha. cu 
secară și 10 ha. cu orz. Fiindcă secerișul îl 
vom începe curînd, am contractat cu S.M.T. 
să ne secere întreaga suprafață de păioase, 
astfel ca brațele de muncă să poată fi folo
site la ultimele lucrări de întreținere a cul
turilor.

Secerînd cu combaina și cu secerătorile- 
legător.i trase de tractor, vom putea efectua 
recoltarea într-un timp mai scurt și cu pier
deri mai puține de boabe. Brigada V-a de 
la S.M.T. Eliza Stoenești, care ne deser
vește, ne va asigura executarea desmiriști- 
tului imediat după recoltare.

Treierișul îl vom executa la două arii pe 
care le-am și fixat, organizînd munca după 
metoda Brediuc așa cum am mai executat-o 
și în anii trecuți cînd ne-a dat bune rezul
tate.

Magaziile în care vom depozita recolta de 
grîu, secară, orz, etc. le-am golit și dezin
fectat, asigurind astfel 8 bună păstrare a 
boabelor.

Atelajul necesar pentru transportul snopi
lor la arie și apoi a boabelor la magazii, au 
fost reparate în întregime. Putem spune 
acum că sîntem pregătiți să ne culegem 
roadele cît de curînd.

Anul acesta datorită condi- 
primăv.ară, 

recoltare 
făcute laolaltă cu unele lucrări de 
a culturilor prășitoare. De aceea 
gîndit din timp ia o organizare a 
în așa fei îneît să nu neglijăm

Pentru înflorirea orașelor patriei noastre!
Au trecut puține zile dq'Ia, chemarea la 

îhtrecere pentru jnfrumuăețărda orașelor'pa
triei adresată de sfatul popular al Orașului 
Stal.iți ttițtuțoț sfaturilor popu^re orășenești 
din țară.i

Și această chemare' la' întrecere a stîr- 
nit un viu interas m rîndurile ’ oamenilor 
muncii din Tg. Mureș.. Vrind să oglindeas
că acest entuziasm ai cetățenilor, comitetul 
executiv orășenesc, la o ședință lărgită 
(cu participarea președinților comitetelor 
de stradă), a formulat răspunsul locuitori
lor din Tg. Mureș.

Fiecare rînd din acest angajament este 
pătruns de dragostea tîrgmureșenilor față 
de orașul lor natal, de dorința și hotărîrea 
lor de a face, acest colțișor al patriei cît 
mai frumos, cît mai confortabil.

*
Intr-una din aceste zile însorite de iunie 

l-am însoțit pe tovarășul Bela Szocs, preșe
dintele comitetului executiv orășenesc în 
deplasarea sa la numeroasele „șantiere de 
înfrumusețare" ale Tîrgu-Mureșului. Sînt pu
ține străzile unde tovarășul președinte 
n-avea ceva de spus despre hărnicia locui
torilor;

— Tata calea Voinicenilor... Anul trecut 
aici era numai glod sau praf, gropi adinei 
și șanțuri pline cu bălării. Acum, pe 5.500 
m.p. cetățenii au transportat și împrăștiat 
peste 1300 m. cubi pietriș șj piatră. A fost 
muncă aici, nu vorbă! Președintele comite
tului de stradă, Nagy Jeno, și deputatul 
Alexandru Frînceanu, au lucrat mult alături 
de cetățenii cei mai inimoși ca să termine 
drumul pentru data luată în angajament.

Pe strada 7 Noiembrie ne întîmpină două 
șiruri de case ce sclipesc de curățenie. Par
că toate clădirile au fost construite de cu- 
rind. Tovarășul Szocs cunoaște și istoria 
acestor case :

— Comitetul de stradă a antrenat toți 
oetățenii la repararea și văruirea caselor, 
spoirea gardurilor. In dduă săptămîni, au 
fost puse la punct 87 de case...

Am mai vizitat în această zi frumoasele 
parcuri noi din cartierele mărginașe, pe care 
cetățenii le-au creat și luat sub îngrijire 
pentru întregul an ; solariile. și terenurile 
de joc pentru copii' din străzile Stăvilarului 
și Remetea. Am văzut frumoasele grădini de 
zarzavaturi create de gospodine din îndem
nul comitetelor de stradă pe terenurile vi
rane.

★
înainte cu un an și ceva pe calea Mali- 

novski era un teren plin de hîrtoape și bă
lării, în mijloc cu cîteva barăci părăsite. 
Acum, fosta „tabără de barăci" a devenit

Prin Tg. Mureș cu președintele 
comitetului executiv ai sfatului 

popular orășenesc

cartierul „Noul-Tg. Mureș". Peste 150 de 
case noi strălucesc în lumina soarelui. Intre 
șirurile de case se află straturi de 
flori, rînduri de copăcei înfrunziți. In două 
străzi acum se termină canalizarea, într-a 
treia se lucrează la pavarea trotuarelor.

Și oriunde ai merge, pretutindeni se face 
ceva pentru înfrumusețarea orașului. lntr-a- 
devăr întregul oraș pare a fi un șantier. In 
parcul „Lazăr Odon" se amenajează cine
matograful de vară, in parcul 23 August se 
construiesc alei noi, iar în parcul sportiv 
„Gh. Apostol", tăvălugurile pregătesc noile 
terenuri de tenis, volei și baschet. Și cînd 
te gîndești că tot ceea ce am văzut în aceas
tă zi este numai o parte din înfăptuirile de 
pînă acum ale tîrgmureșenilor, deci numai 
o mică parte din cei 17.000 arbori și arbuști 
ornamentali plantați anul acesta, o parte 
doar din cei 15.000 m. 1. de straturi de flori 
sădite în peste 140 străzi „înflorite", și doar 
o mică parte din miile de metri patrați de 
trotuare și drumuri pietruite, curățite și în
treținute prin munca obștească a cetățenilor.

★
Pe frumoasa șosea „1 Mai" am ajuns după 

masă, tîrziu. De cum intri pe aleile înmires
mate de florile teilor înalți, ce străjuiesc șo
seaua, te izbește o forfota neobișnuită. Sint 
parcă mai mul'ți copii aici decît altădată ? I

— Și acum iată surpriza cetățenilor de pe 
șoseaua „1 Mai" — ne spune zimbind tova
rășul Bela Szocs, oprindu-se în fața unei 
clădiri noi. răsărite parcă din iarba fragedă 
a parcului. Dealtfel nu-i nici un mira
col... înainte cu 7 zile aici era doar iarbă și 
cîteva boschete. Acum s-a ridicat cofetăria 
aceasta modernă, și după cum o vedeți des
tul de frumoasă... In numai 6 zile au con
struit-o muncitorii de la Trustul Regional de 
Construcții Locale... Firește cu ajutorul lo
cuitorilor din cartier, care le-au pus la în- 
demînă totul... Așa că în 6 zile s-a înfăptuit 
unul din cele mai grele obiective din anga
jamentele luate în cinstea lui 23 August..,

Tovarășul președinte ar putea să vorbeas
că ore în șir despre hărnicia locuitorilor 
orașului pe care-1 gospodărește, în schimb 
nu găsește prea multe cuvinte referitoare 
la munca lui și a membrilor comitetului 
executiv.

— Ne străduim să satisfacem cererile 
oamenilor muncii și ținem o legătură strin- 
să cu masele — în primul rînd prin depu- 
tați și membrii comitetelor de stradă, în al 
doilea rînd prin activiștii secțiilor noastre. 
Atît ne-a spus tovarășul Szocs despre 
munca comitetului executiv, deși nu este 
un secret pentru nici un tîrgmureșean că 
realizările de pînă acum, legătura sfatuiui 
popular cu masele, sînt rodul unei munci 
pline de stăruință, rodul unei munci orga
nizatorice de zi cu zi, a unei munci variate 
și continui. Doar comitetul executiv a ini
țiat sistemul acordării drapelelor roșii de 
străzi și cartiere fruntașe, el a stimulat 
munca comitetelor de stradă, a organizat 
ore educative pe cartiere pentru întreține
rea curățeniei și ordinii, a vegheat asupra 
educației copiilor in spiritul dragostei față 
de flori, parcuri și curățenia străzilor.

Firește, nu se poate spune că la Tg. Mu
reș nu sînt copii care rup crengi sau'mur
dăresc pereții clădirilor, sau că n-ar fi oa
meni neglijenți care nu curăță trotuarele în 
fața caselor lor, etc. Insă e un merit de ne
tăgăduit al comitetului executiv orășenesc 
că prin munca organizatorică și educativă 
a reușit să creeze o opinie publică care lup
tă de fapt împotriva acestor elemente ne
disciplinate.

Și lupta nu este zadarnică. Să vedem, 
bunăoară, angajamentele pe care și le-a 
luat sfatul popular orășenesc pentru întlort-’ 
rea Tîrgu-Mureșului: curățirea lacului dd 
acumulare de lingă stăvilarul Mureșu'ui 'și' 
amenajarea pistei de canotaj;, amenajarea 
unui club de -canotaj': construirea de poduri 
.și podețe de beton ; repararea unei supra
fețe de peste 22.000 m. p. drumuri și tro
tuare; lărgirea rețelei de gaz-metan cu 5.500 
m. I.; instalarea a 550 m l. conducte 'ie 
apă; construirea a 6 arene sportive, beto- 
narea pieții centrale a orașului ; confecț'o- 
narea unui număr de 200 mese din ciment; 
deschiderea unui număr de 10 magazine co
merciale hoi etc., etc.

Toate acestea se referă la ceea ce ne-a a- 
mintit tovarășul președinte Szocs cînd vor
bea despre strădania lor de a satisface ce
rerile oamenilor muncii.

— Așa că vedeți — ne spuse la despăr
țire gospodarul orașului, tndreptindu-și uri- 
virile spre aleile înflorite, tixite de oameni 
veseli și sănătoși. Vrem cu toții ca1 orașul 
nostru să fie din ce în ce mai frumos.

V. KONYA
Corespondentul „Romîniei libera 
in Regiunea Autonomă Maghiară
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Ieri echipele participante la campionatele 
europene de volei s-au bucurat de o bine 
meritată zi de odihnă ddpă deosebitele e- 
forturi pe care le-au depus în ultimele zi
le. Astăzi întreceri'e în cadrul acestei com
petiții vor fi reluate și vor continua sîmbă- 
tă și duminica cind campionatele vor lua 
sfirșit.

Simpla consultare a programului din ul
timele trei zile arată că îniîlnirile care au 
mai rămas de jucai in turneul final mas
culin sînt deosebit de importante și că fieca
re dintre rezultatele acestor meciuri va a- 
vea o contribuție hotărîtoare la fixarea cla
samentului final. Rezultatele înregistrate 
pină în prezent — multe din ele surprinză
toare — arată că echipele sînt de forje a- 
propiate.

Prezentăm mai jos programul și clasa
mentele respective :

Vineri 24 iunie : Teren I ora 8,30: R. P. 
Albania — Belgia (m); Franța — R. P. F. 
Iugoslavia (in) ; ora 16,30 : R. P. Ungară
— R. P. Bulgaria (m) ; R. P. Polona — 
U.R.S.S. (m) ; R. P. Romînă — R. Ceho
slovacă (nj). Terep III ora 8,Ș0: Finlanda 
<— Italia (m) ; Egipt — Austria (m).

Sîmbătă 25 iunie: Teren I ora 8,30: Franfa
— R.P. Polonă (m) ; R. P, Albania — Ita
lia (m) ; ora 16,30 : R. P. Romînă — R. P. 
Ungară (m) ; R.P.F. Iugoslavia — R. Ceho

Noi întîlniri internaționale ale sportivilor romîni
In continuarea bogatului program inter

național din acest an, sportivii romîni sus
țin la sfîrșitul acestei săptămini noi și im
portante întîlniri care demonstrează dezvol
tarea mișcării sportive din țara noastră, 
creșterea prestigiului sportului rominesc.

★
Cea mai importantă competiție internațio

nală din această perioadă este concursul de 
atletism de la Moscova unde vor participa 
atleți din 12 țări: R.P. Bulgaria, Danemar
ca, Finlanda, Franța, R.D. Germană, Italia, 
Norvegia, R.P. Poionă, R.P. Romînă, Sue
dia, R.P. Ungară și U.R.S.S. Prin prezen
ța la startul acestor întreceri a unora din 
cei mai buni atleți din Europa printre care 
se numără campioni europeni, olimpici, re
cordmani europeni și a^.iumii, concursul a- 
cesta se anunță ca unul din cele mai im
portante din acest an. După excepționala 
comportare de la Varșovia unde au cîștigat 
11 probe, atleții romîni au un nou prilej de 
afirmare.

★
Duminică la Orașul Stalin este progra

mată dubla întîlnire de handbal (masculină 
și feminină) între echipele reprezentative 
aie R.P. Romine și R.P. Polone. Formațiile 
oaspeților au realizat în ultimul timp pro
grese însemnate ilustrate prin recente vic
torii internaționale, astfel că echipele noas
tre vor avea de susținut întîlniri destul de 
dificile. Meciul feminin va fi condus de J. 
Parduwski (R. Cehoslovacă) iar cel mascu
lin de E. Miick (Austria).

★
Sîmbătă și luni în Capitală, echipa 

de polo a oralului București va susține la. 
ștrandul Tineretului două îniilniri cu repre
zentativa de polo a orașului Belgrad. For
mația oaspeților cuprinde jucători de va
loare, componenți ai echipei iugoslave ca

„Cupa Europei" la fotbal
La 29 iunie se va desfășura primul joc din 

cadrul competiției internaționaie de fotbal 
„Cupa Europei". La Budapesta pe Stadionul 
Popular echipa maghiară „Voros Lobogo" va 
întîlni echipa austriacă Wacker. Intîinirea re
vanșă dintre cele două echipe se va disputa 
la 3 iulie la Viena. Cea de a doua echipă 
din R. P. Ungară care participă la jocurile

Turneul de fotbal
Joi după amiază a început pe Stadionul 

Republicii turneul de fotbal din cadrul com
petiției sportive „Cupa 26 iunie" organizată 
în cinstea împlinirii a 6 ani de la apariția 
Hotărîrii Biroului Politic al C.C. al P.M.R. 
cu privire la dezvoltarea și stimularea con
tinuă a activității de cultură fizică și sport.

La acest turneu de fotbal participă echi-

Ști
• Duminică se va desfășura la Sofia în- 

tîlnirea internațională de fotbal dintre echi
pele reprezentative ale R. P. Bulgaria și 
R.P. Polone.

• La 22 iunie a părăsit Moscova, plecînd

Importante măsuri pentru îmbunătățirea transportului pe C.F.R.
Cu începere de la 1 iulie 1955 vor intra în 

vigoare noile măsuri luate . de Ministerul 
Căilor Ferate, în. vederea asigurării unei mai 
bune deserviri a călătorilor, pentru sporirea 
capacității de transport și utilizarea mal 
rațională a parcului de vagoane clasă. Ast
fel, se suprimă tariful de clasa I-a la tre
nurile de călători cu aburi în trafic intern, 
acest tarif rămînînd pe mai departe valabil 
numai la vagoanele directe în trafic inter
național ale trenurilor exprese unde se 
poate călători numai pe baza unei legiti
mații internaționale de clasa 1. Trenurile 
automotoare rapide nu intră în prevederile 
acestor măsuri, ele putînd fi folosite și pe 
mai departe în condițiile de pînă acum. Va
goanele de clasa I-a de la trenurile la care 
se desființează clasa I-a se pun în circulație 
cu prețul de clasa 2-a în vigoare.

Tarifele pentru clasa 2-a și a 3-a rămîn 
aceleași cu excepția celor care au fracțiuni 
de leu și care se rotunjesc în modul urmă
tor : ia biletele de tren, suplimentele, tiche- 
tele și abonamentele al căror preț ajunge

S P E C T
TEATRE : Teatrul de Operă și Balet al R.P.R.: 

19,00; Aida (premieră); Național ,,I. L. Caragiale" 
(sala Studio) 19,30 : Citadela sfărîmată; Municipal 
19,30 ; Clinele grădinarului ; Muncitoresc C.F.R. 
(Ciulești) : 19,30 : Calul troian; Tineretului 19 ; 
Hoții ; Opereta (Teatrul de vară I. V. Stalin) 20; 
Aculina; Ansamblul de estradă al R.P.R. (sala din 
Cal. Victoriei nr. 174) 20 : Cer cuvîntul ; Ansam
blul de estradă al R.P.R. (Grădina Boema) 20.15: 
Visele se împlinesc.

CINEMATOGRAFE; Patria, I. C. Frimu, Libertății: 
Mandy; Republica: Astă seară se va termina totul; 
Magheru, înfrățirea între popoare, Elena Pavel, Al. 
Popov : Misterele din Mato Grosso: Flllmon Sîr- 
bu. București, Grădina Progres, Gh. Doja, 23 
August ; Fridolin • Maxim Gorki : Puibere argin
tie: Timpuri Noi : Alpinism; Vițelul de pae; Dru
mul prin taiga ; Lumina; Ivan cel groaznic; Vic
toria, Tineretului. Vasile Roaită . Frumusețea din 
voiului: 8 Martie : Căpitan la 15 ani: Cultural: A 
fost odată un împărat- Unirea, M. Eminescu • Ci- 
ne-și iubește nevasta; C. David j Chemarea destinu
lui; Flacăra: Cei 13 ; T. Viadimirescu; Conștiința; 
Arta; încercarea fidelității ; Munca.: Iulla; Miorița: 

slovacă ; (m)R. P. Bulgaria — -U.R.S.S. 
(m). Teren IR ora 8,30: Belgia — Egipt 
(m) ; Austria — Finlanda (m).

Duminică 26 iunie : Teren I ora 8,30 : 
R.P. Romină — R. Cehoslovacă (f) ; R. P. 
Ungară — Franța (m) ; ora 16,30: U.R.S.S. 
— R.P. Polonă (f) ; R. Cehoslovacă — R.P. 
Bulgaria (m) ; U.R.S.S. — R.P. Romină 
(m). Urmează festivitatea de încheiere a 
celei de a lV-a ediții a campionatelor eu
ropene de volei și decernarea premiilor. 
Teren III ora 8,30: R. P. Polonă — R. P. F. 
Iugoslavia (m) ; R. P. Bulgaria — R. P. 
Ungară (f).

Clasamentul turneului final masculin
1. R. Cehoslovacă 4 3 1 11 : 3 3
2. R. P. Romină 4 3 1 11 : 5 3
3. U.R.S.S. 4 3 1 10 : 6 3
4 R P. Bulgaria 4 3 1 10 : 7 3
5. R.P.F. iugoslavia 4 2 2 11 : 10 2
6. R. P. Polonă 4 1 3 6 : 10 1
7. R. P. Ungară 4 1 3 4 : 11 1
8. Franța 4 Q 4 1 : 12 0

Clasamentul
campionatului european feminin

1. R Cehoslovacă 4 4 0 12 : 6 4
2. U.R.S.S. 4 3 1 11 : 3 3
3. R.P. Polonă 4 3 1 11 : 7 3
4. R.P. Romină 4 2 2 8 : 8 2
5. R.P. Bulgaria 4 0 4 6 : 12 0
6. R.P. Ungară 4 0 4 0 : 12 0

re este una din cele mai bune din Europa. 
Echipa noastră este alcătuită din jucătorii : 
Deutsch, Zahan, Nagy, Novac, Simon, Bor
di, Marchițiu și Csordas care s-au afirmat 
în recentul turneu internațional de la Mos
cova.

Pentru a se oferi condiții mai bune de 
urmărire a jocului a fost instalată o tri
bună împrejurul bazinului.

★
Tot sîmbătă și duminică se va desfășu

ra la Budapesta un mare concurs interna
țional de floretă electrică la care participă 
numeroși scrimeri de valoare din mai multe 
țări. Reprezentanții noștri care în ultimul 
timp au realizat succese pe plan internațio
nal, se vor stțădui să, le confirme printr-o 
comportare cit mai frumoasă. Au făcut de
plasare Tudor Tlie, Zoltan Urăy, Olga Of- 
ban și Maria Taitiș.

★
Incepînd de marți 28 iunie și continuînd 

pînă duminică 3 iulie, in Capitală se va 
desfășura în parcul raionului „Gh. Gheor- 
ghiu-Dej“ (podul Cotroceni) un concurs in
ternațional de călărie la care și-au anunțat 
participarea echipele reprezentative ale 
U.R.S.S., R.P. Ungare, R.P.F. Iugoslavia, 
Suediei și R. P. Romine. Programul care 
cuprinde probe de dresaj și obstacole pe di
ferite categorii se va desfășura zilnic în- 
cepînd de dimineață și apoi după amiază.

★
Săptămîna viitoare, mai precis joi 30 iu

nie, va evolua în Capitală în cadrul unui 
turneu pe care îl va întreprinde în țara 
noastră, echipa suedeză de. fotbal „Hammar- 
by“. In primul meci,'echipa suedeză va în-' 
tilni pe stadionul „23 August" o selecționa
tă a echipei Știința.

„Cupei Europei" este Honved din Budapesta, 
in afară de echipa Wacker din Austria mai 
figurează pe lista participanților și echipa 
Wiener Sport Klub. Fotbalul cehoslovac este 
reprezentat de echipele U.D.A. Praga și Slo
van Bratislava, iar cel italian de A. S. Roma 
și Bologna. Din R.P.F. Iugoslavia .participă 
echipele Hajduk-Split și Beogradski.

„Cupa 26 iunie"
pele Dinamo Bacău, Locomotiva, C.C.A. și 
Progresul Oradea. In primul meci s-au in- 
tîlnit echipeie Dinamo și Progresul. Victo
ria a revenit fotbaliștilor de la Progresul 
cu scorul de 4—2 (3—2). O luptă strînsă 
s-a dat în meciul C.C.A.—Locomotiva, ter
minat cu scorul de 2—1 (0—1) în favoarea 
fotbaliștilor militari.

r i
spre Paris, echipa selecționată de înot și 
sărituri de la trambulină a Uniunii Sovietice. 
Apropiata întîlnire de natație și sărituri din
tre echipele U.R.S.S. și Franței suscită un 
mare interes în rîndul cercurilor sportive.

pînă la 50 lei,‘se vor neglija fracțiunile de 
leu pînă, la 25 bani, iar fracțiunile de leu 
peste 25 bani vor fi majorate la 50 bani- 
La prețurile peste 50 lei rotunjirea se va 
face din leu în leu, neglijîndu-se fracțiunile 
de leu pînă la 50 Dani și majorîndu-se cele 
ce depășesc această sumă.

De asemenea s-a prevăzut ca limita de 
vîrstă pentru călătoria fără bilet a copiilor 
să fie de 5 ani în loc de 4 ani cum a fost 
pînă acum. Călătoria pe culoarele vagoane
lor de clasa 2-a din traficul intern și de 
clasa l-a și a 2-a din traficul internațional 
fără legitimații de călătorie în aceste va
goane se interzice cu desăvîrșire.

Măsurile luate, care vor intra în vigoare 
de la 1 iulie 1955, reglementează și alte pro
bleme în legătură cu taxarea și cu terme
nele de comandare a vagoanelor de dormit, 
saloane și clase speciali comandate, folo
sirea cabinei de către un singur călător la 
vagoanele de dormit la trenurile în circu
lație din traficul intern etc.

(Agerpres)

A C O L E
Eu și bunicul; Moșilor: Mtnăstirea din Parma ; 
Donca Simo : Ordinul Anna ; I lie Pintilie: Merele 
de aur; Popular • Libelula ; Pe drumul libertății ; 
1 Mai: Portul din nord; Volga ; Circul Slavia ; 
8 mai; Clntecul fluviilor ; Rahova : Contele Mișka; 
Olga Banele : Neamul Jurbinilor.

Timpul probabil
(Buletinul Institutului Meteorologic Central)

In București pentru următoarele trei zile: Vreme 
instabilă cu cer variabil, mai mult noros. Vor 
cădea ploi temporare sub formă de averse. Tem
peratura în scădere mai accentuată la sfîrșitul 
intervalului. Vînt cu intensificări temporare.

In țară pentru următoarele trei zile; Vreme in
stabilă, favorabilă precipitațiilor intermitente sub 
formă de averse. Vînt în Intensificare din sectorul 
nordic. Temperatura în scădere va fi cuprinsă 

noaptea între 9—17 grade iar ziua între 19—-26 
grade.

Declarația lui V. M. Molotov 
la sesiunea jubiliară a O. N. U.

SAN FRANCISCO 23 (Agerpres). — 
TASS transmite continuarea declarației lui 
V. M. Molotov la sesiunea jubiliară a 
O.N.U.

-Nu de mult, din inițiativa cîtorva țări 
asiajice a avut loc importanta conferință 
internațională de la' Bandung. La această 
conferință au luat parte429 de state din Asia 
și Africa. Fapul că acolo au participat state 
cu orînduiri sociale și de stat diferite nu 
a împiedicat totuși ca ele să lucreze în bu
nă înțelegere. Conferința de la Bandung a 
adoptat toate hotărîrile în unanimitate. A- 
ceste hotărîri sînt îndreptate spre întărirea 
păcii și prieteniei între popoare, asigurarea 
libertății și independenței, intensificarea 
luptei împotriva colonialismului. Toate aces
tea corespund intereselor tuturor statelor 
iubitoare de pace. In această ordine de idei 
nu se poate să nu se sublinieze marea im
portanță pozitivă a faptului că la această 
conferință au participai țări ca India, Indo
nezia și altele. Țoală lumea își amintește 
ce Însemnătate a avut participarea Republi
cii Populare Chineze la această conferință

La Bandung, principiul coexistenței paș
nice și-a găsit din nou o largă confirmare. 
De pe urma acestui lucru au avut de cîști
gat nu numai pârtieipanții la această con
ferință, ci și alte popoare și cauza păcii în 
ansamblu.

Fireșt^, ykestiynta nu se reduce pur ți 
simplu la recunoașterea verbală a' principiu
lui coexistenței și colaborării pașnice între 
țările cu diferite orînduiri sociale. In zile
le noastre, aproape nimeni nu îndrăznește 
să nege în mod fățiș acest principiu. Astăzi, 
ațițătorii la război nu se bucură nici de 
cinste, nici de respect 1

Astăzi, pe noi toți ne interesează nu o 
simplă recunoaștere sau proclamare a unor 
principii sau altora, ci acțiuni concrete care 
să servească cauza menținerii și întăririi 
păcii și securității internaționale.

In legătură cu aceasta este necesar să se 
sublinieze . importanța cunoscutei propuneri 
a Uniunii Sovietice cu privire la stabilirea 
unui sistem de securitate colectivă în Eu
ropa. Proiectul sovietic respectiv prevede 
pentru toate țările europene, indiferent de 
orinduirile lor sociale, asigurarea păcii și 
securității cu participarea Statelor Unite ale 
Americii la acest sistem. Diiî aceasta reie
se deosebirea radicală dintre el și grupările 
militare Închise create în ultimii ani a că
ror constituire contravine principiilor fun
damentale ale Cartei O.N.U. și duce la in- 
ttensjficafea.continuă a încordării internațio
nale. , " o •. •

Propunerea susmenționată- . a guvernului 
sovietic este o expresie a esenței politicii 
externe de pace a Uniunii Sovietice îndrep
tată spre crearea securității colective în lo
cul creării unor blocuri militare opuse unul 
altuia.

In aceeași lumină trebuie privită Propu
nerea guvernului sovietic în problemele re
ducerii armamentelor, interzicerii armelor a- 
tomice și înlăturării primejdiei unui nou 
război, prezentată la 10 mai la Londra în 
comisia pentru dezarmare.

După cum se știe, prin ^forturile popoare
lor iubitoare de pace s-a reușit în ultima 
vreme să se pună capăi vărsării de singe 
în Coreea și Indochina, ceea ce a contribuit 
în măsură considerabilă la crearea unor 
condiții de natură să favorizeze rezolvarea 
celorlalte probleme internaționale litigioase. 
Nu trebuie însă uitat că în unele regiuni 

( ale ■'Europei și Asiei există încă 6'«situație 
caîe prpvoiiă oi gravă neliniște îri rindurile 
popoarelor .Principala piedică în calea re
glementării problemelor internaționale nere
zolvate esie lipsa încrederii necesare între 
state. Acest lucru se referă în primul rînd 
la relațiile dintre marile puteri, care poar
tă principala răspundere pentru menținerea 
păcii și securității internaționale.

In ultimii ani lumea se găsește în stare 
de așa-numil „război rece", iar pregătirile 
militare ale statelor apasă ca o povară tot 
mai grea pe umerii popoarelor. Numai în
cetarea stării de „război rece" intre state ar 
contribui la micșorarea încordării interna
ționale, la crearea încrederii necesare în re
lațiile internaționale, la înlăturarea primej
diei unui nou război, la crearea condițiilor 
pentru o viață pașnică și liniștită a popoare
lor. Atunci s-ar crea și posibilitățile necesare 
pentru înfăptuirea unui larg program de de
zarmare, cu instituirea controlului interna
țional cuvenit asupra îndeplinirii acestui 
program.

Toate acestea înseamnă că trebuie să se 
treacă de la vorbe la fapte, să se treacă 
la acțiuni care să ducă la restabilirea în
crederii necesare intre state.

In această privință trebuie obținute în 
primul rînd următoarele : îndeplinirea cuno
scutei hotărîri a Adunării Generale cu pri
vire la încetarea propagandei de război în 
toate țările; ajungerea la un acord între 
marile puteri cu privire la lichidarea baze
lor militare de pe teritorii străine, desfășu
rarea unor lucrări pentru folosirea pașnică 
a energiei atomice, acordîndu-se un larg 
ajutor-științrfico-tehnic ți de producție țărilor 
mai slab dezvoltate din punct de vedere teh
nic ; o hotqrîre ^doptață de comun acord de 
U.R.S.S:, ‘S.U.A., Anglia și Franța cu privi
re Ia retragerea trupelor lor de pe teritoriul 
Germaniei, cu excepția ufiof mici contingen
te care să rămînă în mod provizoriu, și 
stabilirea unor contingente strict limitate de 
forțe polițienești locale în cele două părți 
ale Germaniei; reglementarea problemelor 
nerezolvate din Extremul Orient în confor

Delegații parlamentare 
iugoslave vor vizita U.R.S.S. 

și Germania occidentală
BELGRAD 23 (Agerpres). — După cum 

anunță agenția Iugopres, la sfîrșitul lunii 
iulie sau la începutul lunii august o dele
gație parlamentară a Iugoslaviei formată 
din 16 -sau 17 deputați ai Scupșcinei Popu
lare Federative va vizita Uniunea Sovietică. 
O altă delegație parlamentară a Iugosla
viei va vizita în cea de a doua jumătate a 
lunii septembrie Germania occidentală.

Alegerile din Pakistan
KARACI 23 (Agerpres). — După cum a- 

nunță agenția France Presse, la Karaci a de
venit cunoscut rezultatul alegerilor pentru 
Adunarea constituantă a Pakistanului care au 
avut loc la 21 iunie a.c.

Rezultatul alegerilor — relatează France 
Presse — constituie o lovitură serioasă pen
tru Liga musulmană, partidul aflat Ia putere, 
deoarece din totalul de 80 de locuri în A- 
dunarea constituantă, Liga musulmană a ob
ținut doar 25 de locuri.. In vechea Adunare 
constituantă ea deținea majoritatea absolu
tă, cu 64 de locuri. 

mitate cu principiile suveranității și integri-' 
tații teritoriale ; înlăturarea discriminărilor 
de orice fel care împiedică dezvoltarea unei 
largi colaborări economice și a comerțului 
internațional; extinderea legăturilor culiu- 
rale internaționale printr-un larg schimb de 
delegații și dezvoltarea turismului.

După ce vom realiza un progres în rezol
varea acestor sarcini importante și urgente, 
vom înlesni în mare măsură crearea unei 
atmosfere de încredere între state, in acest 
fel vor fi create condițiile pentru înfăptui
rea unui program de reducere generaia a 
armamentelor și de interzicere totală a ar
mei atomice, insiituindu-se un control in
ternațional eficace asupra îndeplinirii aces
tor hotărîri.

Propunerea Uniunii Sovietice, care expu
ne acest program, prevede înfăptuirea irep- 
tată a măsurilor corespunzătoare în două 
etape: prima etapă — măsuri care vor fi 
înfăptuite în cursul anului 1956; a doua eta
pă — măsuri care vor fi înfăptuite în 
cursul anului 1957.

Esența acestor măsuri rezultă din cele 
ce urmează :

In primul rînd, cu privire Ia armele cla
sice.

Jn proiectul sovietic din 10 mai sînt in
cluse iară nici o modificare toate propunerile 
Ș.U.A., Angliei, Franței și Canadei cu pri
vire la reducerea armelor clasice. Aceasta 
însemnează că cele cinci mari puteri vor 
trebui să,și reducă în așa măsură efectivul 
forțelor lor armate în curs de doi ani, ast
fel îneît ele să nu depășească următoarele 
proporții :

S.U.A. 1.000.000—1.500.000 de oameni 
U.R.S.S. 1.000.000-^1.500.000 de oameni 
China 1.000.000—1.500.000 de oameni 
Ang;ia — 650.000 de oameni
Franța — 650.000 de oameni
Uniunea Sovietică propune în afară de 

aceasta ca, cel mai tîrziu în prima jumătate 
a anului 1956, să se convoace o conferință 
mondială pentru reducerea generală a arma
mentelor și interzicerea armei atomice; se 
prevede .ca ' ej^ctiviii forjelor armate ale
celorlalte slate să fie stabilit la 'un pivei" 
mult inferior nivelurilor stabilite pentru cei 
cinci membri permanenți ai Consiliului de 
Securitate.

Se prevede ca în privința armamentelor 
clasice .toate acestea să tie înfăptuite 
tocmai în proporțiile propuse de statele 'oc
cidentale. După aceasta, nu se mai poate 
afirma că Uniunea Sovietică, China și alte 
.state vor avea anumite avantaje deosebite 
în privința armamentelor clasice în com
parație cu celelalte țări, aceste obiecțiuni 
trebuind să cadă de la sine.

Acum este rîndul Statelor Unite ale Ame
ricii și al celorlalte țări occidentale. Intrucît 
U.R.S.S. a acceptat în întregime propunerile 
lor în privința armamentelor clasice, in pre
zent țările occidentale nu au temeiuri să 
tărăgăneze rezolvarea problemei armei ato
mice și ele trebuie să accepte să renunțe 
la folosirea armelor atomice și cu hidrogen 
și ca această armă să fie total interzisă; așa 
cum s-a propus în proiectul sovietic 
(Aplauze).

Dacă cele două părți ar înlreprinde aseme
nea pași, ar însemna că ele contribuie prin 
fapte la destinderea în relațiile internațio
nale. contribuie prin fapte la întărirea păcii 
generale.

Guvernul sovietic a mers în întîmpinarea 
țărilor occidentale și în problema armei ato
mice.

Guvernul sovietic a acceptat propunerea 
lor ca pînă la interzicerea totală a armei 
atomice statele să aibă dreptul să folosească 
această armă în scopul apărării împotriva 
agresiunii, dar cu condiția că în cazul ex
cepțional respectiv, acest lucru să fie admis 
în urma unei hotărîri precise in această pri
vință luate de Consiliul de Securitate. Tot
odată, guvernul sovietic consideră necesar 
ca statele să-și asume obligația solemnă de 
a nu folosi arma nucleară, considerînd-o in
terzisă. Uniunea Sovietică declară că este 
gata să-și asume o asemenea obligație dacă 
celelalte țări care dispun de arma atomică 
vor face același lucru. Așa dar, și în această 
chestiune este acum rîndul nu al Uniunii 
Sovietice, ci al altor țări.

Propunerea din 10 mai a guvernului so
vietic cuprinde nu numai noile propuneri cu 
privire la reducerea generală a armamen
telor și interzicerea armelor atomice și cu 
hidrogen, ci și măsuri concrete pentru insti
tuirea unui control internațional eficace 
asupra traducerii în viață a hotărîrilor res
pective.

Potrivit propunerii noastre, în acest scop 
trebuie instituite pe teritoriile tuturor state
lor respective, pe bază de reciprocitate, 
posturi de control în marile porturi, noduri 
de cale ferată, auto-străzi și aerodroame. A- 
ceste posturi de control trebuie să fie insti
tuite de către organul internațional de con
trol și au misiunea de a urmări să nu se 
producă o concentrare primejdioasă de forțe 
terestre militare, și nici de forțe militare 
aeriene și navale, pentru a preîntîmpina a- 
gresiunea unui stat împotriva altui stat. In 
afară de aceasta organul internațional de 
control trebuie să efectueze inspecția pe o 
bază permanentă. Acest organ de control 
trebuie să dispună în toate țările care au 
semnat convenția corespunzătoare, de grupul 
său de inspectori care să aibă oricînd acces 
nestingherit Ia toate obiectivele supuse con
trolului.

Acestea sînt principalele propuneri ale

In legătură cu conferința de la Belgrad 
a ambasadorilor S. U. A., Angliei, Franței și Iugoslaviei

Ziarul „Borba“ respinge unele afirmații tendențioase ale ziarului 
londonez „Observer"

BELGRAD 23 (Agerpres). — După cum 
anunță agenția TANIUG, ziarul „Borba" pu
blică un articol în care subliniază că modul 
în care ziarul londonez „Observer" caracte
rizează conferința celor patru ambasadori 
care va avea loc în curînd la Belgrad nu 
este numai incorect și neconform realității, 
dar reprezintă și un exemplu de totală lipsă 
d? înțelegere și de interpretare greșită a 
semnificației acestei conferințe.

Ziarul „Borba" arată în continuare că este 
greu de conceput ca un ziar serios să poată 
publica asemenea afirmații ca de pildă că 
Iugoslavia încearcă să-și exploateze poziția, 
în scopul de a îngreuna negocierile între 
Occident și U.R.S.S. Tot inventată este și a- 
firmați-a că Iugoslavia a făcut ambasadori
lor occidentali o dare de seamă în legătură 
cu discuțiile purtate cu delegația sovietică, 
iugoslavia, scrie ziarul, este o țară inde
pendentă și nu are de dat niciodată so.o- 
teal-ă nimănui.

Uniunii Sovietice în problemele reducerii ar
mamentelor, interzicerii armei atomice și în
lăturării primejdiei unui nou război. Firește, 
la discutarea tuturor acestor probleme tre
buie să ia parte și Republică Populară Chi
neză (Aplauze).

Guvernul sovietic așteaptă ca în scurt 
timp și celelalte guver.ne să-și spună părerea 
în toate aceste probleme.

Aici, la San Francisco, ne aflăm în mij
locul poporului american. Ca reprezentant al 
țării mele, vreau să exprim în mod deose
bit bunele sentimente pe care poporul sovie
tic le nutrește față de poporul american. 
(Aplauze).

Toți vor fi de acord cu faptul că depinde 
în mare măsură de popoarele Uniunii So
vietice și Statelor Unite ale Americii ca 
pacea și securitaiea să fie mai sigure, mai 
trainice și ca, prin aceasta, încrederea și li
niștea să fie asigurate în lumea întreagă 
pentru ani îndelungați. (Aplauze). Tocmai 
acest lucru îl dorește poporul sovietic și 
el este convins că spre aceasta năzuiește 
și poporul american. (Aplauze).

Divergențele existente între guverne pot 
fi rezolvate, iar neîncrederea creată între 
state poate și trebuie să fie înlăturată dacă 
atît oamenii sovietici, cit și americanii Vor 
acționa în acest sens fără a minimaliza di
ficultățile acestei probleme dar fiind pă
trunși de năzuința de a apăra pacea și in
teresele lor naționale, conform principiilor 
Națiunilor Unite.

Pășim în cel de al doilea deceniu al exis
tenței Organizației Națiunilor Unite. In zi
lele noastre, mai mult ca oricînd în trecut, 
principalele sale îndatoriri constă în asigu
rarea păcii, în prelnijmpinarea unui nou 
război, A asigura popoarelor o viață paș
nică și liniștită — ia-iă misiunea înaltă , și 
folositoare a Organizației Națiunilor Unite. 
vOricît de justă ar fi critica adusă activi

tății O.N.U. în perioada care a trecut, în
deosebi în privința unor acțiuni ale ei 
cu prilejui conflictelor internaționale acute 
nu avem nici , uh temei să' suba.peeciefh . în- 

, seninătatea existenței și activității sale 
viitoare pentru cauza păcii și securității in
ternaționale. Ea poate și trebuie să lucreze 
mult mai bine, mai activ și mai eficace dacă 
noi toți, membrii acestei organizații inter
naționale cu cea mai mare răspundere, ne 
vom strădui ca activitatea, Organizației Na
țiunilor Unite să corespundă cît mai bine 
înaltelor ei țeluri și principii.

Trebuie să recunoaștem că experiența pri
milor zece ani a confirmat în întregime jus
tețea și caracterul progresist al principiilor 
internaționale care stau la baza Organizației 
Națiunilor Unite.

Aceste principii trebuie să. constituie și de 
acum înainte baza neclintită a activită
ții ei.

Nu este întîmplător nici faptul că aceste 
principii își găsesc o expresie sau alta în 
numeroase acte internaționale printre care 
și acte care nu sînt legate direct de O.N.U. 
Acest lucru se poate spune de pildă despre 
cele cinci principii cunoscute puse anul tre
cut Ia baza Declarației comune a Republicii 
India și Republicii Populare Chineze. Același 
lucru poate fi spus și despre cele zece prin
cipii expuse în declarația conferinței țărilor 
Asiei și Africii, precum și despre mai muite 
alte documente internaționale.

In fața Organizației Națiunilor Unite se 
pun și sarcini noi.

A devenit de pildă arzătoare problema 
convocării unei conferințe economice mon
diale pentru promovarea dezvoltării comer
țului internațional. Numai un centru inter
național cu autoritate cum este Organizația 
Națiunilor Unite poate fi în măsură să con
voace o asemenea conferință, la care să par
ticipe atît membri cît și nemembri ai O.N.U.

Toate acestea dovedesc că este necesar să 
se îmbunătățească în multe privințe activi
tatea acestei organizații internaționale și 
măsurile practice luate de ea. La aceasta va 
contribui firește experiența acumulată în 
acești, ani. O și mai mare importanță în a- 
ceastă privință o are conștiința crescîndă a 
necesității de a ridica întreaga activitate a 
Organizației Națiunilor Unite la un nivel 
mai înalt, în așa fel incit această activitate 
să corespundă întrutotul înaltelor ei țeluri 
și principii.

Organizația Națiunilor Unite poate și tre
buie sa aibă un rol de seamă in lupta 
pentru întărirea păcii. Organizația Națiuni
lor Unite trebuie să facă totul pentru a 
pune capăt încordării existente în relațiile 
internaționale și pentru a contribui la sta
bilirea încrederii necesare între , state, ceea 
ce ar corespunde aspirațiilor popoarelor care 
năzuiesc spre pace, spre asigurarea condi
țiilor unei vieți liniștite și pașnice.

Pășim într-un nou deceniu. Niciodată nu 
a fost atît de mare răspunderea Organizației 
Națiunilor Unite pentru viitorul popoarelor, 
pentru pacea și prosperitatea întregii ome
niri. Toate acțiunile Organizației Națiunilor 
Unite trebuie să fie pătrunse de înțelegerea 
acestei înalte răspunderi.

Uniunea Sovietică este pe deplin conștien
tă de importanța locului pe care statul 
nostru socialist îl ocupă în Organizația Na
țiunilor Unite.

Uniunea Sovietică face tot ce depinde de 
ea pentru a sprijini Organizația Națiunilor 
Unite în întreaga ei activitate, pentru a 
asigura o pace trainică și securitatea inter
națională. (Aplauze).

Iugoslavia aplică și promovează metoda 
negocierilor pe bază de egalitate, scrie în 
continuare „Borba". Aceasta s-a dovedit în 
mod clar în toate documentele publicate în 
urma negocierilor pe care reprezentanții iu
goslavi le-au avut în India și Birmania, pre
cum și a discuțiilor duse recent cu delegația 
sovietică și cu primul ministru binman .U Nu.

Oricine dă o altă interpretare conferinței 
care va avea loc la Belgrad, cum procedeiză 
de pildă ziarul „Observer", care susține teza 
că se vor determina relațiile Iugoslaviei cu 
Occidentul și Iugoslavia va fi convinsă de 
necesitatea de a-și schimba politica, nu în
țelege scopul fundamental' al acestei confe
rințe.

In încheiere, ziarul „Borba" își exprimă 
speranța ca schimbul de opinii pe bază de li
bertate și egalitate între reprezentanții celor 
patru țări va contribui printre altele la în
tărirea eforturilor pentru consolidarea păcii 
în lume.

Vizita r > 
delegației guvernamentale 

a R. D. Vietnam 
în R. P. Chineză

NAîNNIN 23 (Agerpres). — CHINA NOUA 
transmite : In dimineața zilei de 23 iunie a 
sosit la Nannin ■ delegația guvernului Repu
blicii Democrate Vietnam și a Partidului 
celor ce muncesc din Vietnam, în frunte cu 
președintele Ho Și Min. Delegația vizitea
ză oficial China la invitația guvernului R.P. 
Chineze. Gara Nannin era pavoazată cu 
drapeie de stat chineze și vietnameze. Ime
diat după sosirea în gară a trenului special, 
președintele Ho Și Min a rostit o scurtă cu- 
vîntare în care a mulțumit acelora care 
l-au întfmpinat și și-a exprimat speranța 
că prietenia dintre popoarele vietnamez șl 
chinez se va dezvolta și consolida.*

VUHAN 23 (Agerpres). — CHINA NOUA 
transmite: In cursul zilei de 23 iunie de
legația guvernului R.D. Vietnam în . frunte 
cu președintele Ho Și Min a sosit cu avio
nul la Vuhan.

La Moscova s-a deschis 
seminarul internațional 

al studenților din institutele 
de învățămînt agricol

MOSCOVA 23 (Agerpres). — TASS trans
mite : La 22 iunie s-a deschis la Moscova 
înțr-o atrfiosferă festivă seminarul interna
țional al studenților din institutele de în
vățămînt agricol. Seminarul are loc într-una 
din clădirile expoziției agricole Unionale, 
pavoazată cu emblema Uniunii Internațio
nale a Studenților.

In marea sală ș-au adunat tineri și tinere 
din diferite colțuri ale globului.

, Deschizînd seminarul, secretarul Uniuniî 
Iniernaționale a Studenților, Ko Tun Șen 
(Birmania), a subliniat importanța pe care o 
are seminarul pentru întărirea legăturilor 
studențești internaționale. După aceea', în a- 
plauzele furtunoase ale asistenței, s-a dat ci
tire mesajelor de salut trimise de reprezen
tanți ai unor institute superioare de învăță
mînt și de diferiți oameni de știință din In
donezia, Siria, S.U.A., Franța.

A fost aplaudată călduros cuvîptarea rosti
tă de VaJ^țițin Vddvin, .vicepreșe'dirlțe al Co
mitetului'antifascist- ăl tineretului-; sovietic, 
care a transmis participanților la seminar sa
lutul din partea studenților și a tineretului 
Uniunii Sovietice.

Oaspeților noștri, a spus VdOvin, li se vor 
oferi toate posibilitățile de a cunoaște reali
zările științei și practicii agricole în institu
țiile științifice, colhozuri, sovhozuri și stați
uni^ de mașini și tractoare. Expoziția agri
colă unională, pe drept cuvînt denumită o 
universitate populară, oferă mari posibilități 
de cunoaștere a problemelor agriculturii în 
U.R.S.S.

Fiecare, a adăugat Valentin Vdovin, Va a- 
vea posibilitatea să vadă cu proprii săi ochi 
succesele și greutățile noastre.și să tragă con
cluzii proprii.

Au rostit de asemenea cuvîntări de salut 
profesorul Grigorii Loza, rectorul Academiei 
agricole „Timiriazev" din Moscova și Pavel 
Beliaev, director adjunct al Expoziției Agri
cole Unionale.

Seminarul internațional al studenților din 
institutele de învățămînt agricol și-a început 
lucrările.

—’O—
Senatul american a respins 

rezoluta Iui McCarthy 
cu privire la așa zisa chestiune 

a țărilor răsăritene
WASHINGTON 23 (Agerpres). — După 

o ședință furtunoasă, senatul american a 
respins cu 7.7 voturi contra 4 rezoluția se
natorului McCarthy prin care se cerea 
președintelui Eisenhower ca la conferința 
de la Geneva a conducătorilor celor patru 
mari puteri să pună. în discuție așa-zisa 
chestiune a țărilor răsăritene.

Vorbind împotriva rezoluției, senatorul 
Johnson a spus că adoptarea ei ar însemna 
ca președintele Eisenhower să se prezinte 
la. Geneva „îmbrăcat în cămașa de forță 
a Congresului".

Un amendament la rezoluția lui McCarthy 
prezentat de senatorul William Jenner, dar 
care lăsa neschimbat fondul rezoluției a 
fost de asemenea respins de senat.

După cum s-a anunțat, cu o zi înainte, 
rezoluția lqi McCarthy a fost respinsă și 
de către comisia pentru relațiile externe a 
senatului.

In cîteva rînduri
• „T'ne Michigan Daily", ziarul studenți

lor de la Universitatea din Michigan, 
(S.U.A.) anun(ă că un comitet studențesc 
pentru schimburile culturale a orgunizat la 
galeriile Rackham din Michigan o expozî(ie 
de artă populară chineză, poloneză, romină, 
bulgară, ungară și iugoslavă. După cum 
scrie ziarul, au fost apreciate în mod deose
bit ceramica romină și bulgară și țesăturile 
poloneze. (Agerpres).

« La 23 iunie a părăsit Moscova, plecînd 
spre Varșovia. grupul de ziariști ai Repu
blicii India, care a vizitat U.R.S.S. la in
vitația Agenției Telegrafice a Uniunii So
vietice (TASS). Delegafia este condusă 
M' Chalapathi Rau, redactorul ziarului .Na
tional Herald", care . apare la Lucknow. 
(TASS).

9 Ocupindu-se intr-un număr recent de 
dezvoltarea industriei in R.P.R., ziarul bel
gian „Le Drapeau Rouge" subliniază fap
tul că toate sectoarele industriei au fost în
zestrate cu cel mai modern utilaj ceea ce 
contribuie la transformarea Rominiei intr-o 
fură prosperă unde oamenii muncii duc o 
viată din ce in ce mai bună. (Agerpres).

9 Guvernul Iordaniei a încheiat un acord 
cu o societate petroliferă americană căreia i 
se dă dreptul să efectueze lucrări de pros
pectare și să exploateze bogățiile petrolifere 
ale tării. Durata concesiunii este de 30 de 
ani. (Reuter).

9 Ziarul „Hindustan Times" relatează că, 
potrivit datelor oficiale volumul comerțului 
exterior al Indiei s-a cifrat în 1954—1955 la 
11.883.000.000 de rupii, adică cu 1.160.000.000 
de rupii mai mult decît în 1953—1954. (A- 
ger preș).

9 Tribunalul militar din Constantine (Al
geria) a judecat procesul lui Benbulaid Mu
stafa, activist al „Mișcării pentru triumful 
libertăfilor democratice" și al altor 19 pa- 
triofi. In instanfă acuzații au arătat că de
pozițiile consemnate la dosar le-au fost 
smulse prin violenfă. Tribunalul militar l-a 
condamnat pe acuzatul principal Benbuiaid 
Mustafa și. pe un alt patriot la pedeapsa cu 
moartea. Cu excepția a doi acuzafi, ceiialfi 
au fost condamnați la muncă silnică pe di
ferite termene. (France Presse).

9 Criminalul de război nazist Otto Hel
muth a fost eliberat din închisoarea Lands
berg (Germania occidentală). In 1947, acest 
criminal de război fusese condamnai la 
moarte de un tribunal american pentru a- 
sasinarea prizonierilor de război. Mai tîrziu 
pedeapsa lui a fost însă comutată In închi
soare pe viată. (Agerpres).
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Adunarea Mondială a Păcii de la Helsinki
Ședințele din ziua de 23 iunie

Jawaharlal Nehru a părăsit Moscova
' HELSINKI 23 (Agerpres). — (Corespon
dentă specială Agerpres).

După terminarea primei ședințe plenare, 
prezidiul ales al Adunării Mondiale a Păcii 
s-a întrunit pentru a discuta procedura de 
lucru, ordinea de zi și constituirea comisii
lor.

La propunerea lui Pierre Cot, prezidiul a 
hotărît în unanimitate alegerea lui Edouard 
Herriot, ca președinte de onoare al Adună
rii Mondiale a Păcii. A fost ales de aseme
nea un birou al Prezidiului, alcătuit din 33 
de persoane.

★
HELSINKI 23 (Agerpres). — Trimisul 

special Agerpres transmite: Joi dimineața 
a avut loc a doua ședință plenară a Adu
nării Mondiale pentru Pace, sub președin
ția lui Jose de Castro (Brazilia), președin
tele Organizației pentru alimentație și a- 
gricultură O.N.U.

Președintele Jose de Castro comunică A- 
dunării rezultatele lucrărilor Prezidiului caie 
6-a întrunit în ședință specială miercuri 
după amiază și joi dimineața Au fost con
stituite 7 comisii. Trei dintre acestea vor 
studia probleme de ordin general și anume:
1) Problema dezarmării și a armei atomice;
2) Blocurile militare și securitatea colecti
vă; 3) Problema suveranității și a păcii.

Celelalte 4 comisii se vor ocupa de pro
bleme speciale și anume: 1) Schimburi cul
turale; 2) Relații economice și sociale; 3) 
Probleme de educație și tineret; 4) Proble
me privind colaborarea și activitatea forțe
lor iubitoare de pace.

Se dă apoi cuvîntul pastorului Candy 
(Canada), observator din partea misiunii 
de pace a tineretului din Toronto, care for
mulează propuneri avînd drept scop stabi
lirea celor mai bune relații între cele două 
lagăre. Apoi se dă citire unui discurs al 
doamnei Rameșwari Nehru (India). Unul 
din factorii cei mai importanți care contri
buie la agravarea încordării internaționale 
și care făce ca amenințarea de război să

Cuvîntarea rostită de Frederic Joliot-Curie
HELSINKI 23 (Agerpres). — TASS trans, 

mite cuvîntarea rostită de Joliot-Curie la 
deschiderea Adunării Mondiale de la Hel
sinki.

Jo'iot-Curie și-a început cuvîntarea prin a 
sublinia că participant» la Adunare au reu
șit să sosească la Helsinki mulțumită faptu
lui că în toate țările au fost adunate fon
duri considerabile.

El a subliniat caracterul larg reprezentativ 
al Adunării, la care participă militanți și 
organizații din numeroase țări.

înainte ca Adunarea să-și înceapă lucră
rile, a Continuat Joliot-Curie, aș vrea să vor
besc despre unele aspecte ale luptei gene
rale pentru pace. Ca urmare a luptei înde
lungate desfășurată în toate țările și sub in
fluența a numeroși factori variati dintre care 
face parte, pe drept cuvînt și Consiliu! 
Mondial al Păcii, pe zi ce trece se face tot 
mai simțită o mare, foarte mare forță : opi
nia publică. Tocmai opinia publică este aceea 
care face ca influența noastră să fie pu
ternică și de aceea ne incumbă și o uriașă 
răspundere. In aceste zile vor fi confrun
tate năzuințele unor oameni veniți din atî- 
tea țări diferite, ale unor oameni care, se 
prea poate au o concepție diferită despre 
istoria ultimilor ani și această confruntare 
va trebui să ducă la o mai bună înțele
gere reciprocă și la revelarea unei tendințe 
mai clare, mai ferme și mai puternice spre 
stabilirea în viitorul apropiat în lume a unei 
adevărate atmosfere de destindere a încor
dării internaționale cu ajutorul unor ac
țiuni concrete.

Nimeni nu poate nega, a spus Joliot-Curie, 
că popoarele din întreaga lume cer să nu se 
admită războiul. Această cerere trebuie să fie 
satisfăcută... Aproximativ în ultimul an, si
tuația internațională s-a schimbat într-o di
recție favorabilă. Declarații definind poziția 
unor guverne, declarații verbale și în scris 
ale u lor persoane influente, tot mai multe 
articole din presa mondială, corespund dorin
țelor oamenilor din toate țările. Ele consti
tuie deja un element de slăbire a încordării 
internaționale.

Joliot-Curie a amintit apoi despre eveni
mente ca conferința reprezentanților marilor 
puteri de h Berlin, la care s-a adoptat ho- 
tă.-îrea de a se convoca conferința de la Ge
neva. In timpul conferinței de la. Geneva, 
care a dus la încetarea războiului în Indo
china, influența opiniei publice 5-a dovedit 
a fi foarte puternică.

Cu totul altfel, a adăugat el, trebuie a- 
preciată conferința de la Manila. Această 
conferință s-a înoheiat prin semnarea unui 
pact militar care contribuie la scindarea 
lumii în blocuri ostile. Această alianță mi
litară a năruit multe speranțe care s-au ivit 
după conferința de la Geneva și ea se în
cadrează îr. politica ,,de pe poziții de forță".

Puțin mai tîrziu, la Bandung a avut loc 
altă conferință care a atras asupra sa aten
ția întregii lumi. La această conferință au 
fost semnate acorduri economice, culturale 
și politice importante. Cele zece principii a- 
ooptate la această conferință reprezintă o 
adevărată Cartă a coexistenței pașnice.

Se putea spera că se va căuta rezolvarea 
pașnică a problemei germane pe o cale a- 
naloagă, pe o cale care să ducă la stabili
rea securității colective în cadrul Cartei 
O.N.U. Or, au fost semnate și ratificate a- 
cordurile de la Londra și Paris care duc la 
remilitarizarea Republicii Federale Germa
ne, la includerea ei în organizația tratatului 
Atlanticului de nord, la crearea Uniunii 
occidentale.

Acordurile de la Londra și Paris, a spus 
în continuare Joliot-Curie, sînt caracteris
tice pentru căutarea unor „poziții de forță". 
Ele adîncesc scindarea lumii în blocuri. O 
urmare inevitabilă a acestora a fost anula
rea tratatelor de prietenie și asistență mu
tuală între U.R.S.S. și Franța și între 
U.R.S.S. și Marea Britanie, precum și în
cheierea Tratatului de la Varșovia. Subliniez 
însă că acest acord este deschis tuturor sta- 
‘elor iubitoare de pace, indiferent de orîn- 
duirea lor, și aceasta determină caracterul 
lui defensiv.

Joliot-Curie a respins în mod categoric 
afirmațiile după care crearea „pozițiilor de 
forță" ar fi determinat demersuri și propu
neri care fac posibilă slăbirea încordării in
ternaționale Adevărata situație, a spus el, 
este cu totul alta. In realitate acordurile de 
la Paris reprezintă un obstacol serios în 
calea' slăbi ii încordării.

De ce întîmpinăm piedici în calea slăbirii 
încordării ? — a întrebat Joliot-Curie. Mă 
întreb dacă hu cumva unele guverne sînt 
interesate în continuarea războiului rece. 
Ele socotesc că, reglementînd dună cum do
resc, intensitatea acestui război rece, pot 

fie reală, a scris ea, este fabricarea arme
lor atomice și nucleare. Doamna Nehru a 
analizat apoi problema apărării independen
ței tuturor națiunilor, cerind retragerea tru
pelor străine din toate țările în care se afiă 
staționate.

la apoi cuvîntul Go Mo Jo, președintele 
Comitetului pentru apărarea păcii din Chi
na. Go Mo Jo face la început o analiză a 
situației din Asia după proclamarea celor 
5 principii ale coexistentei pașnice de către 
guvernele Indiei și Chinei. El subliniază 
sprijinul adus hotărîrilor luate la Bandung 
de către recenta declarație făcută de N. A. 
Bulganin, cu prilejul îniîlnirii sale cu Ja
waharlal Nehru, in încheiere, Go Mo Jo sub
liniază necesitatea intensificării luptei pen
tru pace.

■Președintele Jose de Castro dă apoi cu- 
vîntul profesorului Kosambi, om de știință 
din India. Profesorul Kosambi analizează la 
rîndul său situația creată în urma încheierii 
pactelor N.A.T.O. și S.E.A.T.O. și a amenin
țări' pe care o prezintă pentru pace armele 
nucleare și represiunea colonială.

Ia apoi cuvîntul doamna Lee, membră în 
delegația Noii Zeelande. Ea declară că po
porul neo-zeclandez sprijină politica Repu
blicii Populare Chineze in problema Taiva- 
nului și se raliază ideii coexistenței paș
nice a țărilor cu regimuri diferite.

La tribună urmează profesorul Kaoru Ia- 
sui, secretar general al consiliului japonez 
de luptă împotriva bombelor atomice și cu 
hidrogen. Prof Iasui face o amplă prezen
tare a rezultatelor campaniei de strîngere de 
semnături împotriva armelor atomice și a 
unui război atomic. Partizanii păcii din Ja
ponia, a arătat el, pregătesc cea de a zecea 
comemorare a distrugerii orașelor Hircșima 
și Nagasaki, dorind să transforme această 
dată în'.r-o zi de protest mondial împotriva 
armelor nucleare și a unui război atomic.

Ultimul vorbitor al ședinței de dimineață 
este Priit (Anglia) care vorbește în numele

1 dispune de un mijloc pentru a evita crizele 
j financiare, pentru a justifica în fața opinie: 

publice politica înarmărilor, care aduce pro
fituri cîtorva grupuri, pentru a exercita o 
puternică presiune pe pian politic extern 
și intern.

Intr-un moment în care atît de multi oa
meni speră că tratativele îi vor salva de ne
liniște, mi se pare foarte important să ex
plic'ce înseamnă cuvîntul „tratative". Cred 
că a crea „poziții de forță" pentru a dicta 
dinainte rezultatele tratativelor internațio
nale înseamnă a promova intr-o măsură mai 
mare politica ultimatumurilor decît politica 
tratativelor. Plecînd de la faptul că nici un 
fel de manevre, nici un fel de presiune, nici 
un fel de amenințări nu trebuie să agra
veze încordarea situației, tratativele, după 
părerea me:, trebuie să aibă drept scop cău
tarea prin concesii reciproce a unor hotărîri 
acceptabile pentru toate părțile interesate.

Joliot-Curie a amintit despre terminarea 
cu succes a tratativelor privitoare la înche
ierea Tratatului de stat cu Austria care res
tabilește independența politică și economică 
a unei Austrii neutre.

Joliot-Curie a spus apoi că datorită ac- 
(lunilor energice ale forțelor păcii, mulți 
oameni care considerau războaiele inevita
bile renunță acum la această convingere.

Atitudinii de pasivitate îi ia locul pe zi 
ce trece îi. rîndurile opiniei publice convin
gerea tot mai consecventă și, prin urmare, 
tot mai fermă, că se poate lupta împotriva 
războiului. Joliot-Curie a subliniat că aceas
tă convingere crește și se întărește datorită 
faptului că sînt încă vii amintirile despre 
îngrozitoarele urmări ale celui de al doilea 
război mondial și datorită faptului că de
vine limpede importanța pe care o capătă 
armele de exterminare în masă.

Trebuie să fim conștienți, a continuat el, 
că omul, c.-.re a reușit să elibereze forțe de 
a căror primejo'ie își dă seama, are impli
cit și posibilitatea de a împiedica folosirea 
acestor forțe în scopuri destructive și de a 
obține cana:izarea lor spre binele comun. 
Nu este încă suficient să se spună că omul 
are o asemenea posibilitate. Este oare nece
sar să se amintească că începînd din anul 
1945 unii difuzau tot soiul de grozăvii des
pre distrugerile care pot fi provocate cu 
bomba atomică și cu hidrogen pentru a exer
cita astfel presiuni politice avînd un ade
vărat caracter de șantaj ? Trebuie recunos
cut că la început acest șantaj a produs im
presie asupra unor guverne și asupra unei 
părți a opiniei publice. Acum însă, această 
armă a „războiului rece" se întoarce împo
triva guvernelor care voiau să folosească 
metoda intimidării, deoarece propriile lor po
poare au simțit că și ele pot deveni victime 
alt acțiuni! distrugătoare a armei nucleare.

Joliot-Curie a calificat drept primejdioase 
și teoriile conform cărora crearea unor mari 
stocuri de arme nucleare ar putea constitui 
o „garanție a păcii". Joliot-Curie a spus că 
existența acestor stocuri prezintă o primej
die pe, manentă.

Este necesar să se ia măsuri urgente, pen
tru a evit, un război atomic, a spus el. De 
aceea noi trebuie să facem totul pentru ca 
în timpul c'l mai scurt să se adopte o hotă- 
rîre cu privire la interzicerea experimentării 
și producției tuturor tipurilor de bombe a- 
tomlce și pentru ca materialele fisionabile 
acumulate pentru producția de bombe să fie 
f Sosite în scopuri pașnice.

De aceea este necesar ca în probleme atît 
de importante voința populară să se ex
prime cu toată puterea. Tocmai în acest 
scop a propus Consiliul Mondial al Păcii ca 
Apelul de la Viena să fie prezentat spre 
aprobare generală în toate țările. De pe 
acum numărul semnăturilor strînse dove
dește o înțelegere largă a acestor probleme 
și năzuința de a preîntîmpina o gravă pri
mejdie.

Un acord cu privire Ia interzicerea armei 
■ atomice și încetarea producției sale ar duce 

desigur la slăbirea încordării internaționale. 
Acest acord ar constitui o etapă importantă 
pe calea spre excluderea războiului ca mij
loc de rezolvare a problemelor internaționale.

Cererea formulată în Apelul de la Viena 
corespunde dorinței generale : arma de ex
terminare în masă trebuie interzisă, legife
rarea folosirii unor bombe prin calificarea 
lor drept arme „tactice" este inadmisibilă.

Este insă limpede că Apelul de la Viena. 
care fixează atenția asupia problemei celei 
mai arzătoare, nu oglindește toate proble
mele existente. Se poate spune că numai 
interzicerea armei de exterminare în masă 
nu ar putea împiedica izbucnirea unor 
războaie între state cu ajutorul armelor cla
sice.

Joliot-Curie a subliniat că problema in
terzicerii armelor de exterminare în masă 

Asociației internaționale a juriștilor demo- 
crați.

★
HELSINKI 23 (Agerpres). — Trimisul 

special Agerpres transmite : Adunarea Mon
dială a Păcii s-a întrunit in cea de a 3-a șe
dință plenară a sa în după amiaza zilei de 
23 iunie.

Ședința a fost prezidată de Sahib Singh 
Sokhey (India), membru al Consiliului Sta
telor din India. Vicepreședinți ai ședinței 
au fost doamnă Phoebe Cusden (Marea Bri- 
tanie), vice președintă a Ligii internațio
nal* a femeilor pentru pace și libertate și 
arhitectul algerian Abderunman Buchama.

Președinte'e Adunării a dat cuvîntul sena- 
■lorului brazilian Guiiherme Mallaquias. Du
pă cuvîntarea senatorului brazilian, președin
tele Adunării a propus ca Adunarea Mon
dială pentru Pace să transmită mesaje de 
mulțumire lui Edouard Herriot, reginei Eli- 
sabeta a Belgiei șl doamnei Rameșwari 
Nehru. Apoi s-a dat citire mesajului adresat 
președintelui Adunării Mondiale pentru Pace 
de către Pietro Nenni și a mesajului primit 
din partea lui Bertrand Russel (Marca Bri- 
tanie).

Au luat apoi cuvîntul rînd pe rînd arhie
piscopul Gyula Csapek (Ungaria), pastorul 
Henrich Gruber, reprezentantul bisericii e- 
vanghelice germane, dejutatu' Henri Vallon 
(Franța), scriitorul sovietic Alcxandr Kor- 
neiciuc, sc-iitorul austriac Otto Friedlaender, 
Pak Den Ai (Coreea) și Heinrich Brandwei- 
ner, profesor de drept international la Uni
versitatea din Graz (Austria).

Cu aceasta ședința a luat sfîrșit.
★

HELSINKI 23 (Agerpres). — (Corespon
dentă specială Agerpres). — Joi la prînz 
președintele parlamentului finlandez, Fager- 
holm, a oferit o recepție în cinstea membri
lor diferitelor parlamente, sosiți la Helsinki 
pentru a participa la lucrările Adunării 
Mondiale a Păcii.

este legată de problema dezarmării și că 
dezarmarea constituie acțiunea concretă spre 
care năzuiește opinia publică.

El a amintit că Organizația Națiunilor 
Unite a legat aceste două probleme — in
terzicerea armei de exterminare în masă și 
dezarmarea — și s-a oprit pe scurt asupra 
succeselor care au fost obținute în acest 
domeniu, amintind planul franco-englez și 
propunerile sovietice din 10 mai.

Astăzi, a spus Joliot-Curie, există șanse 
mai mari ca oricind de a se reuși să se so
luționeze importantele probleme ale distru
gerii armei de exterminare in masă și de
zarmării.

Referindu-se la problema dezarmării, Jo
liot-Curie a spus că, la fel ca și în trecut, 
trebuie să se țină seama de greutățile pe 
care le creează cei care obțin profituri mari 
de pe urma cursei înarmărilor. Activitatea 
lor este cu atît mai primejdioasă cu cit ea 
se desfășoară pe căi indirecte și se sprijină 
pe uriașe mijloace financiare. Nu trebuie să 
se ascundă, a spus cl, nici faptul că tradu
cerea în viață a unui acord internațional cu 
privire la arma atomică și la dezarmare ar 
pun? problema stabilității economice și a 
reorganizării industriale, ceea ce ar avea 
urmări economice și sociale destul de în
semnate. Aceste greutăți, a continuat vorbi
torul, nu sini însă nicidecum de nebiruit, 
mai ales în condițiile unei păci în care s-ar 
stabid coexistența pașnică a țărilor cu orîn- 
duiri diferite și în care tendința spre domi
nația militară ar face loc năzuinței de a 
satisface nevoile cele mai legitime, deseori 
cele mai vitale ale oamenilor.

Posibilitățile de producție, absorbite în 
prezent de fabricarea de armament, ar putea 
fi folosite pentru ajutorarea țărilor insufi
cient dezvoltate. Crearea unor mijloace de 
producție în conformitate cu particularitățile 
caracteristice ale fiecărei țări și în condi
țiile respectării independenței naționale ar 
contribui la dezvoltarea schimburilor eco
nomice între toate țările. Țările industriale 
ar putea avea un rol important în această 
privință. Joliot-Curie a subliniat că S.U.A., 
în special, ar putea aduce o mare contribu
ție și că în această țară se manifestă tot 
mai mult năzuința spre slăbirea încordării 
și spre pace.

Ar fi greu să se tăgăduiască, a spus vor
bitorul, că în prezent situația internaționala 
s-a îmbunătățit. Și toți cei care au contribuit 
prin diferite forme la ea, văd în această îm
bunătățire o încurajare pentru noi eforturi. 
Totuși au rămas încă nerezolvate probleme 
dificile : tratatul de pace cu Germania, pro
blemele Coreei. Vietnamului, Taivanului, 
Africii de nord, Orientului Mijlociu, Americii 
de sud... Relațiile economice și culturale au 
fost tulburate sau limitate într-un chip pri
mejdios ; există state care creează blocuri 
militare; anumite țări creează și ocupă baze 
militare departe de frontierele lor; continuă 
cursa înarmărilor; se desfășoară cercetări în 
domeniul armei biologice; cresc stocurile de 
arme atomice... Totuși, toți oamenii doresc 
din ce în ce mai mult ca toate problemele 
să fie rezolvate pe cale pașnică. Conferința 
celor patru puteri care va avea loc în curînd 
la Geneva, corespunde acestei dorințe. A- 
ceastă conferință trezește mari speranțe și 
ea va ține seama de ooinia publică. De 
aceea, rezultatele lucrărilor noastre dobin- 
desc o importanță uriașă.

In afară de aceasta, a spus Joliot-Curie, 
cred că conferința celor patru puteri ar putea 
contribui într-o măsură considerabilă la 
restabilirea în toată amploarea sa a rolului 
Organizației Națiunilor Unite. Ar fi normal 
ca majoritatea problemelor să fie rezolvate 
in cadrul acestei organizații.

Această organizație poate șă.-și îndenli- 
nească rolul pentru care a fost creată dacă 
își va respecta Carta, dacă-va căpăta un ca
racter mondial. în special dacă se va pune 
capăt îndepărtării Chinei. De aceea, după 
părerea mea, conferința celor patru puteri 
ar trebui să fie urmată de o conferință a 
celor cinci puteri.

Am considerat util, a spus în încheiere 
Joliot-Curie, să ating unele aspecte ale si
tuației internaționale și să emit unele opinii 
posibile privitoare la rezolvarea problemelor 
care frămîniă pe oamenii din întreaga lume 
Rezultatele la care vom ajunge trebuie să 
atragă la lupta pentru pace pe mulți dintre 
cei care pînă în prezent au rămas indiferenți 
sau s-au abținut să-și exprime părerea. Ne 
dăm seama de greutățile sarcinii pe care 
ne-am asumat-o astăzi. Sîntem conștienți cît 
de mare este răspunderea noastră. Dar noi 
nu vom înșela speranțele, acelora care cred 
în noi. Vom putea găsi soluții care să ne 
unească pe toți, din care opinia publică va 
sorbi forța necesară pentru a birui toate 
piedicile și pentru a face să se pășească pe 
căile păcii.

MOSCOVA 23 (Agerpres). — TASS trans
mite : La 23 iunie, ora 9 dimineața, Jawa
harlal Nehru, primul ministru și ministrul 
Afacerilor Externe al Republicii India, care 
s-a aflat în Uniunea Sovietică într-o vizi
tă oficială, a părăsit Moscova plecînd spre

Cuvîntarea lui N. 4. Bulganin, 
președintele Consiliului de Miniștri al I/. R. S. S.

Domnule prim-rriinistru 1
Prieteni I
Domnilor I
Conducîndu-i astăzi pe oaspeții noștri, 

vreau să exprim încă odată profunda sa
tisfacție ce ne-a prilejuit o vizită în Uniu
nea Sovietică a primului ministru al In
diei, domnul Nehru, și a persoanelor care 
l-au însoțit.

In timpul scurtei sale călătorii prin 
Uniunea Sovietică, domnul Nehru a avut 
fără îndoială posibilitatea să se convingă 
de căldura și sinceritatea sentimentelor de 
prietenie și simpatie pe care oamenii so
vietici le nutresc față de marele popor in
dian. Dl. Nehru a avut de asemenea posi
bilitatea să cunoască mai îndeaproape po
porul nostru, interesele și năzuințele iui, 
rezultatele muncii lui pașnice, industria, a- 
gricultura și cultura lui. Faptul că primul 
ministru al Indiei a cunoscut țara noastră

Cuvîntarea lui Jawaharlal Nehru, primul ministru al Republicii India
Domnule președinte 1 Prieteni 1
Acum 16 zile noi am venit aici, iar acum 

plecăm. Uneori ni se pare că abia am so
sit, alteori că am stat foarte mult aici, de
oarece în aceste 16 zile am văzut ațîtea, 
am căpătat aiîtea impresii, am avut atît de 
multe întîlniri plăcute.

Cred că plec de aici mai bogat și totodată 
mai sărac decît am fost cînd am venit; So
cotesc că plec mai bogat pentru că voi avea 
foarte multe și minunate amintiri despre 
prietenia noastră și despre primirea pe care 
ne-ați făcut-o. Plec mai sărac deoarece îmi 
las inima aici. Mai bine zis asta nu este o 
sărăcire căci și aceasta te îmbogățește oa
recum.

îmi vine greu să vorbesc despre impre; 
siile pe care le-am cules in decursul vizitei 
de 16 zile în Uniunea Sovietică. Ar fi o 
povestire foarte lungă. îmi voi aminti în
totdeauna de ea nu numai eu ci și poporul

VARȘOVIA 23 (Agerpres). — P. A. P. 
transmite: Răspunzind invitației guvernului 
Republicii Populare Polone, la 23 iunie a 
sosit ia Varșovia primul ministru și minis
trul Afacerilor Externe al Republicii India, 
Jawaharlal Nehru, și persoanele care-1 înso
țesc — fiica sa Indira Gandhi, N. R. Pillai, 
secretar general al Ministerului Afacerilor 
Externe al Republicii India, K. P. S. Menon, 
ambasadorul Republicii India în Republica 
Populară Polonă, M. A. Hussein șeful de
partamentului pentru Europa din Ministerul 
Afacerilor Externe al Republicii India. De la 
Moscova pînă la Varșovia Jawaharlal Ne
hru a fost condus de F. F. Molocikov, șeful 
protocolului din Ministerul Afacerilor Exter
ne al U.R.S.S.

Sesiunea jubiliară a Organizatei Nafiunilor Unite
SAN FRANCISCO 23 (Agerpres). — TASS 

transmite : In ședința din dimineața zilei de 
22 iunie a sesiunii jubiliare a O.N.U., în afa
ră de V. M. Mo'olov, conducătorul delegației 
U.R.S.S., au luat cuvîntul reprezentanții 
Filipinelor, Iranului, Cubei, Yemenului, Iugo
slaviei și Guatemalei.

Entezam, ministru al Afacerilor Externe al 
Iranului, a subliniat cu satisfacție în cuvîn
tarea sa o oarecare slăbire a încordării in
ternaționale în ultimele luni și și-a exprimat 
speranța că proiectata conferință a șefilor ce
lor patru puteri va contribui la o destindere 
a situației internaționale și va marca sfL și- 
tul „războiului rece". Entezam a exprimat 
urarea ca toate țările membre ale O.N,.U., și 
în primul rînd marile puteri, să recu.gă mai 
des la metode de „conciliere și contact 
direct".

Reprezentantul Iranului și-a exprimat con
vingerea că O.N.U. va mai juca și în viitor 
un rol important în domeniul menținerii păcii.

Cuvîntarea reprezentantului Cubei a pro
vocat nedumerire în rîndurile delegatilor. in- 
vitaților și ziariștilor care au participat la 
această ședință, întrucît ea semăna cu. o 
reeditare a născocirilor răsuflate a'e iniția- 
fori'or antisovietici ai „războiului rece". Van 
Kleffens, președintele sesiunii, a chemat la 
ordine pe delegatul cuban peste măsură dc 
zelos, rugîndu-1 să adopte „un ton mai 
demn".

CORESPONDENȚĂ DIN HELSINKI

Instantanee de la Adunarea Păcii
Participarea poetului

Pe omulețul ace'a, cu ochii jucind sub 
ochelarii cit roata carului, l-am intilnit 
printre primii la sosirea mea la Helsinki. 
S-a apropiat de grupul unde se vorbea 
romlnește și a întrebat:

— Romini sau italieni ?
Ne-a strîns mina puternic, cînd a a- 

flat că sintem romini. Anoi s-a interesat:
— Vin și ziariști de la voi ? Eu sint 

ziarist. Ziarist turc.
Așa ne-am împrietenit A stat o seară 

înt'eagă cu mine de vorbă și mi-a evo
cat călătoriile lui prin lume. Peisajele 
iraniene nu au nici un secret pentru el, 
după cum evocă familiar tumultul bule
vardelor pariziene, ca și poezia țărmuri
lor italiene. Dar cel mai cald a vorbit 
despre Istanbulul lui. drag. Inchidea ochii 
și. in franceza lui impecabilă, făcea să 
apară argintiul nopților cu lună. învă
luind șoapte misterioase ale insulei Prin- 
chipo din fața bătrînului Corn de aur.

— Da- despre oameni ? — am întrebat 
la un moment dat.

— Despre oameni ?... A scuturat o cli
pă din umeri și a repetat: despre oa
meni e greu de vorbit.

El carp găsea cuvinte'e 
vite epitetele cele mai 
pentru descrierea naturii, 
neputința de a exprima in cuvinte triste
țea nesfirș'tă, amara' și foamea din casa 
turcului, <um spunea el.

In schimb ne-a vorbit de dorința de 
pace a pororutui din țara sa si in legătură 
cu aceasta, la un moment dat m-a bătut 

cele mai potri- 
pătrunzătoare 
Iși mărturisru

Varșovia împreună cu fiica sa, Indira Gan
dhi. și persoanele care l-au însoțit.

Pe aeroportul central, Jawaharlal Nehru 
a fost condus de conducătorii partidului co
munist și guvernului sovietic: N. A. Bul
ganin, N. S. Hrușciov, L. M. Kaganovici, 
G. M. Malenkov, A. 1. Mikoian, M. G. Per

și poporul ei va contribui la stabilirea unei 
mai bune înțelegeri între țările noastre 
— chezășia dezvoltării continue a relații
lor de prietenie între ele.

La stabilirea înțelegerii reciproce a con
tribuit de asemenea într-o măsură însem
nată contactul personal și convorbirile d-lui 
Nehru cu conducătorii guvernului sovietic. 
Rezultatele acestor convorbiri sint exprima
te în declarația comună publicată astăzi 
în presă. îmi exprim convingerea fermă că 
această declarație va constitui o bază 
trainică pentru dezvoltarea și întărirea con
tinuă a relațiilor de prietenie dintre țările 
noastre. Aceste relații pot constitui un exem
plu grăitor de colaborare între două stale 
cu sisteme sociale diferite, un exemplu al 
felului, în care trebuie înțeleasă și tradusă 
in viață ideea coexistenței pașnice.

Este îmbucurător pentru mine șă relev că 
contactul personal stabilit între guvernul 
Uniunii Sovietice și primul ministru al In

Indiei. Voi prețui întotdeauna dragostea și 
ospitalitatea ce mi-au fost arătate. Aminti
rea cea mai plăcută o vor constitui pentru 
mine întîlnirile prietenești care ne-au arătat 
cît de mult ne-am apropiat unii de alții. 
N-am cuvintele pentru a-mi exprima întrea
ga recunoștință și a spune tot ce port în 
suflet.

Ați vorbit despre declarația noastră co
mună pe care am semnat-o ieri. Ea este un 
simbol al prieteniei noastre și al relațiilor 
noastre reciproce, o chezășie a colaborării 
noastre viitoare. Desigur că acest lucru va 
fi util țărilor noastre și cred, și altor țări, 
cauzei păcii în întreaga lume. Dorim ca 
toate țările să trăiască în prietenie, să nu 
fie vrajbă, și noi in India năzuim spre a- 
ceasta. Ne face plăcere cînd uneori aceste 
năzuințe ale noastre sînt încununate de suc
ces.

Doresc încă odată să vă exprim recunoș
tința mea. Voi păstra multe amintiri. Dar

Sosirea lui Jawaharlal Nehru la Varșovia
Pe aeroportul central din Varșovia, Ja

waharlal Nehru a fost întimpinat de Jozef 
Cyrankiewicz, președintele Consiliului de 
Miniștri al Republicii Populare Polone, B. 
Bierut, prim-secretar al Comitetului Central 
al Partidului Muncitoresc Unit Polonez, A. 
Zawadzki, președintele Consiliului de Stat al 
Republicii Populare Polone, K. RokossowsE, 
mareșal al Poloniei, H. Mine, Z. Nowak, F. 
Jozwiak, F. Mazur, R. Zambrowski, memb.i 
ai Biroului Politic al Comitetului Central al 
P.M.U.P., S. Jedrychowski, T. Gede, P. Ja- 
roSzewicz, S. Lapot, vicepreședinți ai Consi
liului de Miniștri, miniștri, membri ai Consi. 
liului de Stat al Republicii Populare Polone, 
generali ai armatei poloneze, delegați ai oa

Romulo, reprezentantul Filipinelor. s-a pro
nunțat pentru revizuirea Cartei O.N.U.

Luînd cuvîntul în cadrul ședinței de dimi
neață, Cocea Popovici, secretar de stat pen
tru Afacerile Externe, conducătorul delegației 
iugoslave, a cerut tuturor guvernelor să 
urmeze o politică de coexistență pașnică. 
El a declarat că „slăbirea încordării inter
naționale care s-a semnalat în urma rezol
vării parțiale a problemelor care au înveninat 
timp de mulți ani atmosfera internațională, 
va atrage în curînd după sine o îmbunătă
țire generală a situației internaționale, de
oarece fiecare țară membră a organizației va 
depune eforturi pentru realizarea acestui 
scop". Pentru aceasta, a spus în continuare 
reprezentantul iugoslav, este necesar ca 
toate statele să respecte cu strictețe prin
cipiile Cartei O.N.U., principiile privind in
dependența politică, egalitatea și suverani
tatea tuturor țărilor, dreptul la autodetermi
nare, interzicerea oricărei agresiuni și ori
cărui amestec în treburile interne ale altor 
țări, rezolvarea problemelor internaționale pe 
calea unor măsuri pașnice constructive Toate 
țările, a spus Popovici, trebuie sa colaboreze 
între ele, indiferent de sistemul lor politic 
si social. Numai astfel se poate pune capăt 
încordării în relațiile internaționale.

Referindu-se la problema dezarmării, el a 
spus că „recenta apropiere dintre punctele 
de vedere in această problemă, îndeosebi

pe umăr. Știi... miine vine Nazim. Nici 
nu se putea altă asociație de idei. A doua 
zi micul om s-a apropiat cu un bărbat 
voinic, blond, cu aspect atit de diferit de 
ceea ce putea fi chipul locuitoru'ui din 
1 urcia. Era zimbitor acest Nazim Hik- 
met. str'mgea miini, răspundea la talu- 
tu-i.

Cineva l-a întrebat familiar:
— Nazim, n-ai scris încă nimic despre 

adunarea noastră ?
Ba da. Poetul scrisese. A scris cel de

al patrulea cintec al lui închinat păcii. 
Poemul lui se cheamă ..Oameni fără 
arme" Regret că nu vă pot servi o tăl
măcire meșteșugită al acestui admirabil 
poem. Rămine maeștrilor versului nostru 
s-o facă mai tîrziu. Pentru moment, iată 
iradttcerea aproape literală a cîntecului 
lu! llikmet:

„Și au pornit la drum cele cinci conti
nente, au urcat spre Nord, mereu spre 
Nord Și iată acum orașul dintre lacuri 
și pădur, orașul piriurilor, cu mări și 
s'tnci. E 
aici. Nici 
dus doar inima sa. și in fiecare inimă să
lășluiește 
de dor arcă spre ea. Sint albe nopțile, 
sînt luminoase zilele. Oamenii și-cu oțe
tit cuvintele la para inimii și cuvîntul 
este acum mai puternic ca moartea".

verde orașul. Oamenii au venit 
unu' nu are arme. Fiecare a a-

un crimpei de frumos. Cuvinte

Brazilienii

Delegația braziliană hutnără mai mult 
de 40 de membri. Unii dintre ei, ca ge
neralul Buxbaum bunăoară, sint vechi și 

vuhin, M. Z. Saburov, de miniștri aî 
U.R.S.S., de reprezentanți ai oamenilor 
muncii din Moscova, de membri ai ambasa
dei Republicii India, de șefii ambasadelor 
și legațiilor, de ziariști sovietici și străini.

Pe aeroport, N. A. Bulganin și Jawaharlal 
Nehru au rostit sciirte cuvîntări.

diei va fi continuat și pe viitor. In legă
tură cu aceasta țin să mulțumesc din ini
mă d-lui Nehru, in numele guvernului so
vietic și al meu personal, pentru invitația 
ce mi s-a făcut de a vizita India. Accept 
cu plăcere această invitație și voi face uz 
de ea spre binele marilor noastre popoare. 
Conducîndu-vă. acum cînd plecați în în
depărtata dvs. călătorie vreau să vă urez d-ie 
prim ministru, dvs. și însoțitorilor dvs. drum 
bun și să vă întoarceți cu bine în minunata 
dvs. patrie. Vă rog, d-le prim ministru în 
numele guvernului sovietic și al poporului 
sovietic precum și al meu personal, să 
transmiteți caldul nostru salut și urări de 
bine marelui popor indian.

La revedere, d-le prim ministru 1
Drum bun, demnilor 1
Trăiască prietenia sovieto-indiană spre 

binele păcii și securității generale 1
A luat apoi cuvîntul Jawaharlal Nehru, 

ultima și cea mai puternică impresie mi-a 
produs-o cele văzute azi dimineața în drum 
spre aeroport. M-au salutat sute de mii de 
locuitori ai Moscovei. Mă vor însoți tot
deauna zîmbetele lor, fețele lor voioase și 
dragostea pe care am văzut-o în ochii lor. 
Rog să transmiteți poporului recunoștința 
mea, mesajul meu de dragoste.

La revedere 1
★

Cuvintele „La revedere 1“ J. Nehru le-a 
spus în limba rusă.

La ora 9,38 avionul cu oaspeții indieni a 
decolat. •

F. F. Mobcikov, șeful protocolului din 
Ministerul Afacerilor Externe al U.R.S.S., și 
K. P. S. Menon, ambasadorul extraordinar 
și plenipotențiar al Republicii India în 
U.R.S.S., îl însoțesc pînă la Varșovia pe 
J. Nehru, primul ministru al Republicii In
dia.

menilor muncii din capitala Poloniei, repre
zentanți ai presei poloneze și străine.

Jawaharlal Nehru a fost îniimpinat de a- 
semenea de P. K. Ponomarenko, ambasado
rul U.R.S.S. în Polonia, precum și de șefii 
ambasadelor și misiunilor mai multor slate.

Aeroportul era pavoazat cu drapelele de 
stat ale Republicii India și Republicii Popu
lare Polone. Pe aeroport a fost aliniată o 
gardă de onoare și au fost intonate imnu
rile de stat ale Republicii India și Republi
cii Populare Polone.

J. Nehru și J.Cyrankiewicz au rostit cu- 
vintări.

Mii de oameni ai muncii din Varșovia au 
ieșit pe străzile orașului pentru a saluta 
pe Jawaharlal Nehru.

dacă ea va fi urmată de atenuarea continuă 
a divergențelor, va fi o contribuție la îm
bunătățirea situației internaționale". Toate 
acestea vor grăbi rezolvarea altor probleme 
nrrezolvate cum ar fi folosirea pașnică a 
energiei atomice, stabilirea unui sistem de 
securitate colectivă, ajutorarea țărilor și re
giunilor slab dezvoltate, colaborare generală 
în toate domeniile, și în deosebi în domeniul 
economic, pr-cum și rezolvarea problemelor 
Formozei si Germaniei.

In ședința din după amiaza aceleiași zile 
au luat cuvinlul reprezentanții Suediei. Aus
traliei, Iraku'ui, Venezuelei, Tai'andei, Repu
blicii Costa Rica, Luxemburgului și Para
guayului. Majoritatea an subliniat în cuvîn- 
tările lor n-cesitatea slăbirii încordării inter
naționale și traducerii In viață a principiului 
coexistenței pașnice.

Referindu-se la cauzele încordării interna
ționale. Unden, ministrul Afacerilor Extern? 
al Suediei, a acordat o deosebită atenție pro
blemei restabilirii drepturilor legitime ale 
Republicii Populare Chineze în O.NU.

★
SAN FRANCISCO 23 (Agerpres). - O 

delegație condusă de celebrul cîntăreț ame
rican Paul Robeson a remis miercuri Orga
nizației Națiunilor Unite o petiție cer nd in
terzicerea armei atomice. Petiția purta sem
năturile a 38.000 de locuitori din regim , a 
San Francisco.

buni prieteni ai poporului romin. Alții nu 
ne-au vizitat (ara. Dar cu toții vorbesc cu 
drag despre ea. Cu cîțiva ne-am imprien 
tend aici și povestea a patru dintre ei 
merită să v-o istorisesc.

Sint toți patru proaspeți absolvenți ai 
Școlii de Arhitectură din Porto. Cu mult 
înainte de a termina școala ei hotărise- 
ră să facă o călătorie de studii în Europa. 
Profesorul lor de urbanism acceptase să-i 
însoțească, dar posibilitățile materiale 
pentru călătorie le lipseau cu desăvtrșire. 
Și atunci bravii studenți au muncit un an 
și jumătate dind serbări și organizind 
tombole pentru a colecta banii necesari. 
Așa au putut vizita Spania, Portugalia, 
Germania și Polonia

Despre acest grup, care numără doi ca
tolici. un socialist și un comunist, ne-a 
vorbit t'năra Pueli Marian de Franco:

— Sintem un grup foarte eterogen — 
a spus ea In ce mă privește sint o cato
lică militantă. Cea mai mare descoperire 
a mea este mișcarea partizanilor păcii. 
Abia aici la Helsinki mi-am dat seama de 
caracterul ei. Aștept mult de la această 
Adunare de la Helsinki, prima adunare 
mondială la care particip.

Și zimbind. a adăugat:
— ,,Prietenia grupului nostru dove

dește un fapt cert: coexistența oamenilor 
cu concepții diferite, se poate transforma 
chiar în prietenie. Noi cei din grupul 
nostru discutăm adeseori în contradicto
riu. dar nu ne-ăm mai despărți pentru 
nimic in lume".

L. SĂRAȚEANU
Helsinki. 23 Iunie 1955.
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